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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

IT-специалисти ще се натискат 
да карат комбайни

ЧАст от люБимците нА нАродА 
остАнАхА извън голямАтА политикА 
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как да съдят пияни и 
дрогирани шофьори  
за причинена смърт 

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 11 октомври

„дея спорт“ с амбиции минимум за финал  
в първенството и силно европейско участие
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Премахват 
надлез по 
трасето на 
бъдещия 
Северен 
обход

дарина златанова, председател на 
пкпд „владислав варненчик“:

в БургАски регион

модерно земеделие

4 разочаровани ли са 
кандидатите, отблъсква ли това 

желанието на хората да гласуват

4 „местен, честен и известен“ -  
на този принцип се доказа,  

че Адам Адамов, Андрей николов 
и тодор Байчев се харесват  

на избирателите 

4 кои са новите бургаски депутати
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Целта ми е да пазя и предавам  
полските традиции в родния ми Бургас



Силвия ШАТЪРОВА

Една част от любимците 
на народа в Бургаски реги-
он останаха извън голямата 
игра след проведените в не-
деля парламентарни избо-
ри. Те натрупаха голям ли-
чен вот, но не успяха да вля-
зат в парламента. надцене-
ни или подценени са те, от-
блъсква ли това избирате-
ля? 

За младата надежда на 
левицата в Созопол Андрей 
Николов започна полемика 
в социалните мрежи, след 

като станаха ясни резулта-
тите от вота. Избирателите 
се ядосаха, че няма да го ви-
дят в сградата с надпис „Съ-
единението прави силата“.

Андрей Николов бе шести 
в листата, получи 886 гласа 
личен вот, но не бе доста-
тъчно. От Бургас отива само 
водачът Петър Кънев. 

Това подразни избирате-
лите, които искаха да видят 
свой човек там на принци-
па: „местен, честен и извес-
тен“. 

Андрей Николов е общин-
ски съветник. Бе нареден на 

6-о място в партийната лис-
та и има заявка за полити-
ческа кариера. В областен 
план обаче не е толкова из-
вестен, а прощъпулникът му 
в голямата политика бе точ-
но сега. 

На предишни избори от 

Созопол бе издигнат Йор-
дан Петков, който също успя 
да вземе над 700 гласа. 

Причина за добрите из-
борни резултати на двамата 
може да се търси и у кмета 
Тихомир Янакиев. БСП пе-
чели единствено в тази об-

щина.
Преди време Янакиев се 

ядоса на ръководството на 
БСП и напусна областния 
съвет, но в общината парти-
ята стои добре.

„Нищо не е на всяка цена, 
не оправдахме очакванията 
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4 Разочаровани ли са кандидатите, 
отблъсква ли това желанието на 
хората да гласуват

4 „Местен, честен и известен“ -  
на този принцип се доказа, че Адам 
Адамов, Андрей Николов и Тодор 
Байчев се харесват на избирателите 

„Като политолог и канди-
дат в няколко избора смятам, 
че ни е отесняла дрешката на 
изборната система и ни е не-
обходима нова, която да дава 
по-голяма свобода на изби-
рателя за сметка на известно 
ограничаване на партийните 
централи, повече шанс за 
личностите, които се канди-
датират, и по-стабилни мно-
зинства. 

Тук публикувам с любезно-
то съдействие на моя приятел 
и съидейник от Ирландия До-
нал О'Бролчин протокола за 
местните избори в един ра-
йон на Дъблин, от който се 

вижда долу-горе как работи 
тяхната система на единствен 
прехвърляем вот. Тази систе-
ма е едновременно пропор-
ционална и мажоритарна, да-
ва възможност да се подре-
дят по предпочитание с номе-
ра 1-2-3 и т.н. всички кандида-
ти, или толкова, колкото иска-
те. При изпълване на квотата 
за първия, т.е. когато му стиг-
нат гласовете да бъде избран, 
гласовете в повече не се 
хвърлят в коша, а се прехвър-
лят към втората посочена 
преференция, после към тре-
тата и т.н. Така не се губи 
представителност – напротив, 

избират се най-предпочита-
ните от хората кандидати.

Донал казва, че с тази сис-
тема - имат я откакто са дър-
жава, никога не са избрали 
едно и също правителство 
два пъти, като подчертава 
правителство, а не партия.

Проблемът с промяната на 
избирателната система оба-
че е в това, че хората, които 
могат да я променят, са из-
браните със съществуващата 
избирателна система, на коя-
то са хванали цаката и следо-
вателно нямат причина да я 
променят. Само под натиск“, 
казва Даниела Божинова.

Отесняла ли е дрехата  
на изборната ни система

Дона МИТЕВА

Изискванията на работо-
дателите стават все по-кон-
кретни и точно посочени в 
обявите. 

Наред с традиционното 
търсене, нищо че летният 
сезон свърши, за прода-
вач-консултанти, всякакъв 
вид готвачи, сервитьори, 
работници кухня и т.н., се 
появяват и такива обяви за 
работа в складове и за дис-
трибутори. 

Една такава обява гласи: 
„Търсим мотивиран, отго-
ворен и с изградени нави-
ци за труд служител - мъж, 
с минимум 5 години общ 
трудов стаж. Длъжността 
ще изисква от него получа-
ване и завеждане на полу-
чени стоки, водене и про-
следяване на наличности в 
складова програма, подго-
товка на стока за изпраща-
не на клиенти, комуникация 
с куриери, подготовка и во-
дене на базови складови 
документи. Изисквания за 
основни компютърни уме-
ния, комуникативност. 

Позицията е с материал-
на отговорност. Предлага-
ме спокойна среда, обуче-
ние, 8-часов работен ден, с 
почивен уикенд, коректно 
заплащане и осигуровки. 
Предпочитание за военни 
пенсионери или с познания 
по електротехника/елек-
троника”. 

В друга подобна обява за 
работа пък се акцентира на 
чистото съдебни минало. В 

няколко други се подчерта-
ва, че умението за работа с 
касов апарат е предим-
ство.

За да се акцентира върху 
подобни изисквания, явно 
работодателите са се 
сблъскали вече със сериоз-
ни проблеми в опитите си 
да си намерят добра работ-
на ръка, щом се стига и до 
това – като условие да е по-
ставено кандидатстващият 
за позицията да има изгра-
дени трудови навици.

Преди време шеф на смя-

на в охранителна фирма, 
обслужваща голям търгов-
ски обект, се беше опла-
кал, че негов служител, по-
ставен на възлово мястоq 
си оставил радиостанцията 
и се прибрал удома, защо-
то му се приспало. Това 
звучи като виц, но явно ви-
цът се превръща в реал-
ност и изградените навици 
за труд и дисциплина се 
превръщат в сериозно из-
искване за постъпване на 
работа, както и някои базо-
ви умения.

От „Чистота“ търсят слу-
жители на длъжност „ра-
ботник/чка тоалетна“ за 
градските тоалетни в Бур-
гас, намиращи се на: гара-
та, площад “Тройка” и в 
Морска градина.

Осигурява се трудов до-
говор на пълен работен 
ден, има осигуровки върху 
пълната заплата.

Задачата на наетото ли-

це е да „осъществява ця-
лостно почистване и хиги-
енизиране на тоалетните, 
поддържа хигиена, по-
чиства, ароматизира, ра-
боти с касов апарат и от-
чети.

Изисквания към канди-
датите - коректна, лоялна 
и организирана личност. 
Предимство е работата с 
касов апарат“.

Търси се кой да се грижи 
за градските тоалетни

Изградените трудови навици вече са 
предимство при наемане на работа

Георги РУСИНОВ

Отново идва времето 
за осиновяване на кучета 
от общинския приют на 
Бургас. На 9 октомври ще 
се проведе поредната 
осиновителна кампания 
под наслов „Любовта ня-
ма порода“. Мястото тра-
диционно е до Пантеона в 
Морската градина от 10:00 

до 14:00 часа.
Организаторите в лице-

то на Община Бургас и 
партньорски организации 
се обръщат с апел към 
всеки, който иска да се 
включи като доброволец 
по време на провеждане-
то на мероприятието.

„Знаете - уморително е, 
но го правим с надежда, 
че част от кучетата от 

приюта ще имат нови до-
мове“, заяви един от ос-
новните двигатели не са-
мо на тази, а и на редица 
други инициатива бургаз-
лийката Дария Хулка.

По време на инициати-
вата всеки ще има въз-
можност да се срещне от-
близо с харесано от него 
животно, да го разходи, 
погали и при желание да 
го вземе в своя дом. Пи-
томците на приюта са 
обезпаразитени и вакси-
нирани, като за тях са по-
лагани всички необходи-
ми грижи, от които се 
нуждае едно животно.

На място всеки ще мо-
же да получи информа-
ция от любителите на жи-
вотни относно осиновя-
ването и най-важните гри-
жи, които трябва да се 
полагат за домашните лю-
бимци. 

Макар в България все 
още да не е толкова раз-
пространена практика, то 
в Европа осиновяването 
е често срещано. Ако и 
вие искате да получите 
голяма доза любов, без 
значение дали идва от по-
родисто куче, или не, то 
кампанията в неделя е ва-
шето място и моментът, в 
който може да промените 
една съдба завинаги.

Искате куче?
Осиновете си още тази неделя 
от кампанията до Пантеона

Адам Адамов (вторият от дясно наляво до кмета Иван Алексиев) се оказа едно 
от точните попадения на ГЕРБ

До вчера все още не бе ясно ще бъде ли депутат 
Димитър Найденов и от къде влиза Ивайло Мирчев
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

на хората, срещу партията 
ни се водеше антикампания 
в национален план. Аз съм 
част от партийната листа, 
хората ме познават, те се 
вълнуват от местните про-
блеми“, така обясни ситуа-
цията пред „Черноморски 
фар“ Андрей Николов. Той 
допълни, че остава в мест-
ната политика, не е свръ-
хамбициозен, но се ядосва, 
че хората са апатични, а ня-
кои от младите хора не са 
знаели дори, че има избори. 
„Водех позитивна кампания, 
скромна, изцяло с лични 
средства, заложих на сре-
щи с хора в общината. Ис-
кам като политик да си вър-
нем доверието в хората“, 
допълни още той. Не проу-
мява тоталната конфронта-
ция и разделителни линии 
между партиите, които на-
саждат разделение и в об-
ществото. „Какво лошо има, 
ако нещо добро е от ГЕРБ 
или пък от БСП - да се прие-
ме“, казва още младият по-
литик.

Тодор Байчев е другият 
„ощетен“ от изборния резул-
тат на левицата както на на-
ционално, така и на местно 
ниво.

Той събра 1441 гласа ли-
чен вот. За втори път обаче 
остава зад вратите на На-
родното събрание. Беше де-
путат, след това в два по-
следователни избора бе с 
висок личен вот, но не дос-
татъчно. Като цяло БСП не 
вкара втори човек, както 
през ноември миналата го-
дина, така и сега. Иначе е 
бил депутат, кандидат-кмет, 
има дълга политическа ка-
риера.

„Няма на кого да се сър-

дим, грешката е изцяло в на-
шия телевизор. Основният 
извод, който си правя от та-
зи кампания е, че не стиг-
нахме до хората с послания-
та си“, каза той пред „Чер-
номорски фар“ и допълва, 
че една от грешките за ни-
ския резултат на БСП в об-
ластта е липсата на работе-
щи личности в листата. „Ре-
ално работехме трима, ос-
таналите бяха фигуранти“, 
трябват ни работещи лично-
сти“, каза Байчев. Той оста-
ва в БСП  и в политиката.

Сред кандидатите с най-
голям личен вот, останал из-
вън парламента, е и Адам 
Адамов от Поморие. Адамов 
бе на пето място в листата 
на ГЕРБ, няколко мандата е 
председател на Общинския 
съвет, харесван, уважаван и 
вече с натрупан политически 
стаж и опит, умерен и балан-
сиран. Малко не му достигна 
да пренареди листата и да 
влезе на мястото на четвър-
тия - Андрей Рунчев, Адамов 
получи 1212 гласа. 

Резултатите доказаха, че 
мажоритарният вот работи 
и една личност може да ам-
бицира хората да излязат и 
да гласуват. Въпреки че на-
шата цел на срещите бе да 
амбицираме максимално 
много хора да гласуват, а не 
толкова да ги агитирам за 
себе си“, казва Адамов и до-
пълва: „Тези резултати по-
казват, че сме работили 
правилно и не сме ги подве-
ли с фалшиви обещания“, 
казва Адамов. Въпреки че е 
в политиката от 11 години и 
седем като председател на 
Общински съвет и като та-
къв му се налага да взима 
непопулярни решения, той 

не е натрупал негативи от 
това. Това доказа и личният 
му вот. По време на срещи 
чувал и въпроси: “Защо да 
гласуваме за теб - да ходиш 
в София? Ние искаме да си 
тук“, но въпреки това е до-
волен, че вотът за него до-
казва, че партията и той ра-
ботят правилно. Преди ГЕРБ 
- Поморие имат традиция в 
това да пращат свои хора в 
парламента. Отново с огро-
мен личен вот преди време 
четири години депутат бе 
учителката Ася Пеева.

Илиян Стефанов от листа-
та на ГЕРБ от Созопол полу-
чи 845 гласа, той е другият с 
добър личен вот.

Партийните централи про-
зряха, че освен в областния 
център, има добри местни 
политици и в малките общи-
ни, за които хората гласу-
ват, защото познават и ха-
ресват, но и искат да ги ви-
дят в националната полити-
ка.

Още повече, точно хората 
от местната власт знаят про-
блемите на хората.

В „Демократична Бълга-
рия“ по традиция вече вто-
рият Димитър Найденов по-
лучава повече преференции 
от водача Ивайло Мирчев, 
но все остава извън парла-
мента. Сега е възможно 
Мирчев да вземе мандата от 
Разград и да реабилитира 
Найденов, който в пек и 
дъжд провеждаше кампания 
като стоеше на площад. Не 
подмина нито един човек, 
изслуша какво искат от де-
путатите хората. 

В листата на коалицията 
има и други личности, за ко-
ито 48-ото НС остана ми-
раж. 

Даниела Божинова е об-
щински съветник от „Зелено 
движение“. Тя има доста ра-
дикални за нашите ширини 
идеи за политическа систе-
ма.

Като политолог тя загово-

ри, че системата е опо-
рочена и че трябва да 
се работи за нова (виж 
карето).

Активисти, обществе-
ници настояват за нови 
лица в партиите. Цен-
тралите ги поставят на 
добри позиции, но не 
достатъчно, така че да 
могат да преобърнат ре-
зултата, но пък трупат 
актив и ползи за  сами-
те партии. От друга страна, 
личностите сами и без пар-
тийна подкрепа трудно биха 
влезли в полето на нацио-
налната политика.

Обикновено гласопода-
вателите искат баланс меж-
ду нови и опитни хора, как-
то и да дадат шанс на мла-
достта, която обаче трябва 
да натрупа както политиче-
ски опит, така и експерт-
ност, а това не става от 
днес за утре. Местната по-
литика е трамплин към на-
ционалната. Публичният об-

раз се изгражда с години и 
доста трудно се налага, как-
то и доверието, което идва 
от добре свършената  рабо-
та. 

Едни от изводите е, че из-
бирателите не би следвало 
да се сърдят защо не са ви-
дели своите любимци на-
пред, а да амбицират пове-
че гласоподаватели да гла-
суват за тях, за да видят То-
дор, Андрей или Димитър в 
парламента сред 14-те на-
родни представители от Вто-
ри МИР-Бургас.

Таксата на то
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2 МИР Бургас

ГЕРБ-СДС
Жечо Дончев Станков
Любен Любенов Дилов

Галя Стоянова Желязкова
Андрей Стоянов Рунчев

„Продължаваме промяната“
Константин Живков Бачийски
Христо Симеонов Симеонов

Богомил Иванов Петков

БСП
Петър Георгиев Кънев

„Български възход“
Виолета Колева Комитова

ДПС
Севим Исмаил Али

Ешереф Кязим Ешереф

„Демократична България“
Ивайло Николаев Мирчев

„Възраждане“
Цончо Томов Ганев

Борис Димитров Аладжов

Кои са новите 
14 бургаски 

депутати

Силвия ШАТЪРОВА

От понеделник започва 
премахването на селско-
стопанския надлез на 9-и 
километър, който се намира 
на пътя I-6 по трасето Бур-
гас - Ветрен. По проекта за 
Северния обход е планира-
но него да го няма. Една го-
дина земеделци алармира-
ха, че ако не бъде изграден 
отново някъде в отсечката, 
това ще затрудни движени-
ето на тежките селскосто-
пански машини и няма да 
може да преминават, за да 
стигат до нивите си.

Още през март на об-
щественото обсъждане на 
бюджета на общината им бе 
отговорено, че този про-
блем трябва да бъде решен 
от АПИ, защото пътят е ре-
публикански.

След няколко срещи меж-
ду земеделци, Община и 
АПИ все пак има решение. 

Старият надлез ще бъде 
разрушен до 20 октомври, 
дотогава ще се наложи но-
ва организация на движе-
нието и най-вероятно то ще 
бъде затруднено и с ограни-
чена скорост, така че шо-
фьорите, идващи от АМ 

„Тракия“ ще трябва да са 
внимателни.

„Новият селскостопански 
надлез над първокласния 
път I-6 Ветрен – Бургас ще 
бъде изграден в района на 
магазин „Джъмбо“. За по-
строяването на новото съо-
ръжение предстои изготвя-
нето на технически проект. 
Въз основа на него ще се 
определят конкретните 
строително-монтажни рабо-
ти и срокът им за изпълне-
ние“, казват от АПИ в отго-
вор на въпрос на „Черно-
морски фар“.

4 Земеделци една година протестираха да го има

4 АПИ: Ще бъде до „Джъмбо“

ОБЩИНА БУРГАС 
ПОКАНА ЗА ОБЩЕСТВЕНО ОБСЪЖДАНЕ НА 
ПРОЕКТИ, ЗА КОИТО ОБЩИНА БУРГАС ИМА 

НАМЕРЕНИЕ ДА ПОЕМЕ ДЪЛГОСРОЧЕН ДЪЛГ

На основание чл. 15, ал. 1 от Закона за Общин
ския дълг  и чл. 6  ал. 1 от Наредбата за условия
та и реда на провеждане на обществено обсъжда
не на проекти, финансирани чрез поемане на дъл
госрочен дълг от Община Бургас, Кмета на Общи
на Бургас отправя покана към местната общност, 
жителите на общината, представители на бизне
са, НПО и цялата бургаска общественост на пуб
лично обсъждане на проект, за който Община 
Бургас има намерение да поеме дългосрочен 
дълг: 

Проект: „СЪЗДАВАНЕ НА МНОГОПРОФИЛНА 
БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО ЛЕЧЕНИЕ НА ДЕТСКИ 

БОЛЕСТИ „СВ. АНАСТАСИЯ“ БУРГАС“, 
Предназначение: Създаване на модерна, ви

сокотехнологична Многопрофилна болница за ак
тивно лечение на детски болести, която да гаран
тира адекватна комплексно лечение и грижа за 
деца и младежи от 0 до 18 години по основни спе
циалности, засягащи детското здраве. Модерни
зиране на здравна инфраструктура за болнична 
помощ в Бургас.

Стойност на проекта: 80 000 000 лв.
Начин на финансиране:
- Комбинирано финансиране по Оперативни 

програми на ЕС, собствено финансиране осигуре
но от бюджета на Община Бургас и други източни
ци   65 000 000  лв.;

- Дългово финансиране в размер до 25 000 000 
лв.  дългосрочен инвестиционен кредит, поет с 
договор за общински заем от Европейска инвес
тиционна банка;

Параметри на дълга:
- Максимален размер на дългосрочен дълг – до 

12 800 000 евро;
- Валута на дълга – евро; 
- Вид на дълга  дългосрочен инвестиционен, 

поет с договор за общински заем от Европейска 
инвестиционна банка;

- Начин на обезпечаване – няма обезпечение;

- Срок за усвояване на кредита – до 36 месе
ца, считано от датата на подписване на договора 
за кредит на траншове;

- Условия за погасяване – ежемесечни лихве
ни плащания и погасителни вноски по главница, 
след изтичане на гратисния период; 

- Гратисен период за погасяване на главницата 
 до 7 години (84 месеца), считано от датата на 
подписване на договора за кредита; 

- Срок за погасяване –  25 години, считано от 
датата на подписване на договора за кредит;

- Източници за погасяване на главницата – от 
собствени бюджетни средства;

- Максимален лихвен процент – Фиксиран или 
плаващ лихвен процент на база 6М Euribor +  над
бавка. Лихвата се определя в деня на усвояване 
на съответния транш при найдобри пазарни ус
ловия към момента на усвояване. Към датата на 
настоящата обява фиксирания лихвен процент е 
3,41%, а плаващия 6М Euribor + 56bps (надбав
ка);

- Такси, комисиони, наказателни лихви, неус
тойки и разноски по кредита – съгласно ценовата 
политика на Европейската инвестиционна банка.

Публичното обсъждане ще се проведе на 
18.10.2022 от 17,30 часа в голямата заседа-
телна зала на Община Бургас на ул. „Алексан-
дровска“ №26.

Коментари, въпроси и предложения във връзка 
с проекта, за който Община Бургас има намере
ние да поеме дългосрочен дълг могат да се изпра
щат преди обсъждането по електронен път на 
имейл адреси: z.karaivanova@burgas.bg и m.
stankova@burgas.bg, както и писмено чрез дело
водството на Община Бургас на адрес гр. Бургас, 
ул. „Александровска“ №26.

Материалите, представящи проекта са публику
вани на официалния сайт на Община Бургас  
www.burgas.bg.

Обществен достъп до материалите е осигурен от 
8,30 ч. до 17,00 ч. до 18.10.2022 г. на адреса на 
Община Бургас на ул. „Александровска“ 26 в ка
бинета на инж. Чанка Коралска, зам.кмет „Строи
телство, инвестиции и регионално развитие“, след 
предварителна заявка на тел. 056/907 274. 

Премахват надлез по трасето 
на бъдещия Северен обход

Ще срещне ли опитът младостта в БСП? 
Едни от ключовите фигури в листата на партията за Бургас - Тодор Байчев, 

Петър Кънев, новата надежда Андрей Николов и Стойко Танков - областен ли-
дер (от ляво надясно)



Георги РУСИНОВ

Пътните нарушения за-
честяват все повече и 
повече, а с тях и транс-
портните престъпления. 
Както „Черноморски фар“ 
писа наскоро, доклад на 
ОДМВР-Бургас посочва, 
че само в рамките на го-
дина драстично са се уве-
личили тежките катастро-
фи в областта, при които 
са загинали или ранени 
хора. Нараснал е и бро-
ят на жертвите и потър-
певшите. 

В средата на септември 
главният прокурор Иван 
Гешев утвърди методиче-
ски насоки за подпомага-
не работата по делата за 
така наречените същински 
транспортни престъпле-
ния. Целта е да се пови-
ши ефективността на до-
съдебните производства и 
да се осигури правилното 
прилагане на закона. 

В насоките се отбеляз-
ва, че е необходимо да се 
изследват в пълнота всич-
ки обстоятелства относ-
но наличието на евентуа-
лен умисъл при извършва-
не на транспортни престъ-
пления с причинена смърт 

на едно или повече лица, 
средна или тежка телесна 
повреда или значителни 
имуществени вреди.

Указанията са при раз-
следването фактите да 
се изследват задължи-
телно с оглед и на вер-
сията, че водачът на мо-
торното превозно сред-
ство е извършил престъ-
пление по транспорта (по 
чл. 342, ал. 3 от НК) при 
евентуален умисъл, кога-
то: умишлено е нарушил 
правилата за движение; 
съзнавал е възможност-
та по този начин да при-
чини общественоопасни 
последици, но е продъл-
жил да управлява без да 
предприеме каквито и да 
било мерки за предотвра-
тяването им; станал е не-
годен да управлява мотор-
ното превозно средство 
под въздействие на алко-
хол и наркотици.

Насоките включват на-
блюдаващите прокурори 
навреме да преценяват 
при всеки конкретен слу-
чай необходимостта от из-
вършване на допълнител-
ни действия по разслед-
ването – например повто-
рен оглед на местопроиз-
шествието, при който да 
се преценят вида и състоя-
нието на пътната настилка 
и пътните знаци, наклона 
на пътя, износеността на 
маркировката и други.

При изясняване на ме-
ханизма и причините за 
пътнотранспортното про-
изшествие задължително 
да се преценява необхо-
димостта от възлагането 
на задачи в съответните 
експертизи (автотехниче-
ски, комплексни съдебно-
медицински, автотехни-
чески и други), свързани 
с изследване на пътна-
та инфраструктура и ус-
ловията за безопасност. 
Препоръчва се при проти-
воречия в свидетелските 
показания и обясненията 
на обвиняемия да се про-
вежда и следствен екс-
перимент за проверка на 
достоверността им с цел 
изясняване на важни об-
стоятелства като разпо-
ложението на МПС, види-
мостта на пътя и т.н.

От Държавното обвине-
ние припомнят, че пред-
вид тревожния ръст на 
пътнотранспортните про-
изшествия след употре-
ба на алкохол и наркоти-
ци още през май 2020-а 
Прокуратурата внесе в 
Народното събрание екс-
пертни предложения за 
изменение и допълнение 
на Наказателния кодекс в 
частта за престъпленията 
по транспорта. През юни 
2022-ра Прокуратурата 
представи отново пред-
ложения за законови про-
мени, които са от компе-
тентността на Народното 
събрание.

Р е п о р т е р  н а 
„Черноморски фар“ по-
търси двама бургаски ад-
вокати, които са на раз-
лични мнения по тема-
та, но и двамата отчитат 
безспорно зачестява-
нето на всякакви транс-
портни нарушения, вклю-
чително и на тежките ка-
тастрофи с причиняване 
на смърт.

Адвокат Калоян 
Кръстевич:  

Ефект ще има не 
завишаването на 

наказанията, а 
гарантирането на 

тяхната 
неизбежност 

Според Калоян Кръстевич 
– адвокат по наказателни 
дела, разликата между евен-
туалния умисъл и грубата 
небрежност или самонаде-
яността, безспорно е мно-
го тънка.

„Видът на вината се изра-
зява най-вече в отношение-
то на дееца към последици-
те, които ще настъпят от не-
говото деяние. В единия слу-
чай извършителят ги допус-
ка като последици, като съз-
нава вероятността те да се 
осъществят. Във втория слу-
чай извършителят по-скоро 
е предвиждал настъпване-
то на тези последици, но е 
очаквал да успее да ги пре-
дотврати. Когато едно лице 
седне зад волана на автомо-
бил, докато е под въздейст-
вието на алкохол или нарко-
тични вещества, то очевид-
но съзнава, че така извърш-
ва престъпление. Изобщо не 
съм съгласен, обаче, че из-
вършвайки това престъпле-
ние, същото лице автоматич-
но приема и предвижда дру-
ги бъдещи последици – на-
стъпването на ПТП, причи-
няването на смърт и прочее, 
като по този начин у това 
лице се формира и евенту-
ален умисъл за друго прес-
тъпно деяние. Шофирането 
е дейност, която е свърза-
на с много рискове и все-
ки водач на автомобил би 
могъл да се окаже участник 
в ПТП – дали по своя вина, 
или по вината на друг во-
дач на превозно средство. 
Хипотетичната вероятност 
за всеки водач да предиз-
вика ПТП, не би следвало 
да се приема за явно веро-
ятна тогава, когато водач е 
употребил алкохол или нар-
котични вещества. Намирам 
подобен подход за нелоги-
чен и несъстоятелен, защо-
то водач на МПС не става 
равнодушен към настъпва-
нето на всички възможни по-
следици, след като употреби 
алкохол или наркотични ве-
щества.“  

Адвокатът коментира и 
трагичния инцидент с авто-
буса, превозващ нелегал-
ни мигранти и управляван 
от сириеца Омар Абдан, 
който буквално помете па-
трулния автомобил, в който 
бяха двамата бургаски поли-
цаи Атанас Градев и Йордан 
Илиев и които, за нещастие, 
загинаха на място при това 
произшествие.

„Напоследък размишля-
вах върху темата за евен-
туалния умисъл точно във 

връзка с тази трагична си-
туация. Въпросното лице 
е управлявало автобус с 
превишена скорост (око-
ло 100 км/ч), преследвано 
от полицейски автомобили 
с включена сигнализация 
и в един момент е забеля-
зало, че пътят му е препре-
чен от друг полицейски ав-
томобил, спрян на разстоя-
ние не повече от 200 метра. 
За мен няма никакво съмне-
ние, че това лице е било под 
силното въздействие на ад-
реналин и е било изнерве-
но и неспокойно, а от такъв 
човек трудно може да се оч-
аква да реагира хладнокръв-
но при внезапно възникнала 
друга опасност. Моето впе-
чатление е, че този човек 
не е целял да блъсне поли-
цейския автомобил, а дори 
направил опит да избегне 
сблъсъка с него, като се оп-
итва да отбие автобуса вдя-
сно. И заради това аз не счи-
там, че може да му се вмени 
умисъл за причиняване на 
ПТП, а камо ли причинява-
нето на смърт. Съвсем раз-
лично би било, ако от дейст-
вията на водач на МПС се 
установи, че същият е взел 
решение да блъсне умишле-
но друг автомобил, и то като 
е съзнавал, че в този авто-
мобил има други хора, чия-
то смърт ще причини. 

Обществото обаче е из-
ключително настръхнало по 
тази тема в момента и на-
пълно разбираемо се чуват 
призиви за по-тежки нака-
зания на пияни и дрогира-
ни шофьори, причиняващи 
смърт. Има ли обаче резон 
в това?

„Не мисля, че само зави-
шаването на наказанията ще 
постигне търсените резулта-
ти. Един от най-бележити-
те изследователи в наказа-
телното право, италианецът 
Чезаре Бекария, е наблегнал 
на това, че ключът към пре-
венцията на престъпността 
не е суровостта на наказа-
нието, а съзнаването на не-
говата неизбежност. Изцяло 
споделям тази теза, защото 
според мен именно това би 
възпряло потенциалните из-
вършители на престъпления, 

вместо формалното завиша-
ване на наказанията. В сту-
дентските си години участ-
вах в студентска бригада в 
САЩ, Тексас, и там силно 
впечатление ми направиха 
разпространени навсякъ-
де билбордове, които пре-
дупреждаваха: „Караш ли 
пиян, отиваш в затвора!“. 
Помислих това за някакво 
блъфиране, но мои позна-
ти ме увериха, че това се 
случва и на практика. А ко-
гато всеки шофьор знае, че 
ако шофира пиян, ще влезе 
в затвора, ще се замисли 
преди да направи нещо по-
добно. Ето, тук говорим не 
само за тежест на наказани-
ето, а за съзнанието за не-
избежността му“, даде при-
мер юристът.

По темата с тежките на-
казания и защо невинаги са 
удачни, адвокат Кръстевич 
сподели интересен пара-
лел, който преди време е 
бил направен между Русия 
и Китай.

„Ако си спомням правил-
но, през Средновековието 
в Китай наказанието за гра-
беж е било едно – да кажем, 
строг тъмничен затвор, а 
наказанието за убийство - 
смърт. В Русия наказанията 
и за грабеж, и за убийство 
са били еднакви - смърт. 
В резултат от това в Русия 
грабежите, придружени с 
убийство, са били много по-
често срещани, отколкото в 
Китай. Защо? Когато знаеш, 
че последиците ще са едни 
и същи, ставаш безразли-
чен към това, което ще на-
правиш. След като така или 
иначе ще получи смъртна 
присъда, дали ще убие този, 
когото ще ограби, или само 
ще го ограби, е без значе-
ние за извършителя“, про-
дължи той.

Затова според бургаския 
адвокат ключът е в превен-
цията.

„Не мога да си обясня как-
во се случва с нашето обще-
ство, но духът отдавна е из-
пуснат от бутилката. Почти 
ежедневно виждаме вода-
чи на автомобили, които гру-
бо нарушават правилата за 
движение. Като че ли съз-
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за умишлено убийство или по непредпазливост
шофьори за причинена смърт -Как да съдят пияни и дрогирани  

Главният прокурор разпореди 
на обвинителите да изследват 
по-подробно обстоятелствата 
при такива престъпления

     

ПОКАНА
ОТ ЛИКВИДАЦИОННИЯ СЪВЕТ НА ЗКПУ „ЗЛАТЕН КЛАС”-  
В ЛИКВИДАЦИЯ ЗА ПОЛУЧАВАНЕ НА ДЯЛОВ КАПИТАЛ  

И ДИВИДЕНТИ 
Адрес: гр. Бургас, кв. Ветрен, ул.Пирин №5

Каним всички член-кооператори да получат лично дяловия си ка-
питал и дивидентите от 26.07.2022г на всяко четно число във вре-
мето от 10.00ч.–15.00ч. до 1.12.2022г. съгласно взети решения от 
общо събрание на 26.03.2022 г. или да заявят банкова сметка на 
e-mail: zlaten.klas@abv.bg.

Получаването на дяловия капитал и дивидентите ще се изпла-
щат при стриктно спазване на всички противоепидемични мерки 
отстояние на 2.5 м един от друг на кооператорите. Носенето на 
предпазни маски е задължително. 

От Ликвидационния съвет

СЪОБЩЕНИЕ
Със заповед № 87/03.10.2022г.на Директора на ОУ „Антон 

Страшимиров” с. Дебелт, общ.Средец, обл. Бургас е открит търг 
за отдаване под наем за търговска дейност – продажба на закус-
ки и канцеларски материали за нуждите на учениците на ОУ”Антон 
Страшимиров” с. Дебелт, общ. Средец, на следния недвижим имот 
публична общинска собственост: Помещение с площ 30.00 кв.м. 
/тридесет кв.м./, находящо се в партерния етаж на училищната 
сграда, с начална тръжна цена 200.00 лв. /двеста лева/, без вклю-
чен ДДС. Срок за отдаване под наем:2 /две/ години.Отварянето на 
предложенията ще се извърши на 24.10.2022 год. от 13:30 часа 
в кабинета на директора, краен срок за подаване на документите 
- 20.10.2022год. в деловодството на ОУ „Антон Страшимиров” с. 
Дебелт, общ. Средец. Депозитът за участие в търга е в размер на 
10% . Оглед на имота – обект на търга може да се извърши всеки 
работен ден от 08.00  до 12.00 часа. За справки - тел: 0885698304.
Пълният текст на обявата/ Заповедта за откриване на търга може да 
бъде намерен на сайта на училището http://oudebelt.org/ .

ОБЯВА
от Н-ци Елмас Исмаилова Салимова,Смаил Ю.Салимов и

н-ци Гани Илиянов Савов  от гр.Сунгурларе,община Сунгурларе

На основание чл.4,ал.2 от Наредбата за условията и реда за из-
вършване на Оценка за въздействие върху околната среда /ОВОС/  
Ви уведомявам за  инвестиционното ми  предложение - „Жилищна 
сграда”, което ще се реализира в собствения ми поземлен имот 
УПИ ІІІ-459,кв.8 ПУП гр.Сунгурларе.

Всички, които желаят да изразят мнения и становища относно ре-
ализирането на горепосоченото инвестиционно предложение могат 
да го направят писмено в Община Сунгурларе или в РИОСВ гр.Бургас 
с адрес 8000 гр.Бургас, ж.к.“Лазур“, ул.“Перущица“ №67,ет.3

на
 д

ен
я

Те
м

а



нанието на обществото е 
тотално деформирано и на 
голяма част от съграждани-
те ни изобщо не им пука, че 
нарушават правилата. По 
мое мнение успешната пре-
венция може да бъде реали-
зирана само от една добре 
работеща система за пътен 
контрол, с използването на 
повече съвременни техниче-
ски средства. Мой клиент, 
който се е върнал да живее в 
България от Канада, ми раз-
каза, че така и не е подновил 
канадската си книжка, защо-
то вече не живее там. Това 
обаче се оказва проблем 
за ползването на негов ав-
томобил, който се управля-
ва от дъщеря му в Канада и 
която му се оплаква, че все-
ки ден я спират, за да про-
верят кой шофира този ав-
томобил. Явно използвана-
та там система моментално 
дава индикации за това, че 
собственикът на даден ав-
томобил не е правоспосо-
бен водач, но автомобилът 
се движи по пътищата“, раз-
каза Кръстевич.  

Адвокатът изрази мнение, 
че системните нарушители 
на правилата, които не сре-
щат никакви последици от 
нарушенията си, изграждат 
убеждение, че никой няма 
да ги залови и на тях нищо 
няма да се случи.

„Моето мнение е, че рабо-
тещата система за контрол 
е ключът към решаване на 
този проблем. Наказанията 
и в момента нито са ниски, 
нито са символични. Само 
че дали се налагат на всич-
ки нарушители и дали ре-
ално се изтърпяват – това 
е друг въпрос. Видяхме и 
трагичния случай в град 
София с лицето Георги 
Семерджиев, който причи-
ни смъртта на двете моми-
чета. Многократно наказ-
ван, но продължава да уп-
равлява автомобил – с бяс-
на скорост и вероятно под 
въздействието на наркоти-
ци. Тук пак опираме до про-
блеми в системата, като ще 
дам и друг пример. На мой 
клиент с присъда беше на-
ложено наказание „лиша-
ване от право да управлява 
МПС“ за срок от шест месе-
ца. В тази хипотеза, препис 
от присъдата се изпраща по 
компетентност на „Пътна 
полиция“, за да се приведе 
наказанието в изпълнение. 
В повечето случаи органи-
те на реда не предприемат 
мерки за изземването на 
свидетелството на тези во-
дачи, а очакват той сам да 
отиде и да предаде този до-
кумент в полицията. И стана 
така, че въпросният клиент 
ми се обади след шест ме-
сеца и ме попита кога ще му 
вземат книжката, защото до 
момента никой не го бил по-
търсил. В тези случаи сро-
кът на наказанието не почва 
да тече, защото държавният 
апарат не си е свършил ра-
ботата. Според мен пробле-
мът в значителна степен се 
дължи на контролните орга-
ни. Ако те си изпълняват по-
стриктно задълженията, то 
тогава ще има и по-ефекти-
вен контрол“, обясни той.

Кръстевич сподели свои 
наблюдения върху голяма 
част от водачи, наказва-
ни за шофиране в нетрезво 
състояние.

„Изтърпяват си наказани-
ето и след време го правят 
пак, и пак, и пак. Явно става 
въпрос за девиация в моде-
ла на мислене на тези хора, 
не мога да си го обясня по 
друг начин. Може би трябва 
да има по-сериозни после-
дици за този тип „систем-
ни нарушители“, когато съ-
щите са извършвали даден 
тип нарушение многократ-
но и са проявили някаква 
форма на склонност. Може 
би трябва да се подхожда 
по-внимателно към профи-
ла на такъв тип извършите-
ли, за да може по отношение 
на тях да се вземат специ-
ални мерки и да се препят-
ства извършването на други 
нарушения.“ 

„Мисля, че полицията 
трябва да внедри и въведе 
много по-съществен и ка-
чествен мониторинг на во-
дачите на пътя, особено в 
населените места. Правят 
се гонки, съседи се оплак-
ват от лица, които управля-
ват автомобили през нощта 
с бясна скорост и тези про-
яви се случват регулярно. 
Превенция може да бъде по-
стигната както с въвеждане-
то на сериозни наказания 
за такива нарушения, така и 
чрез текущ контрол от орга-
ните на реда. Не съм сигурен 
кой от двата примера съста-
влява по-висока степен на 
обществена опасност – во-
дач, който управлява кола 
с бясна скорост, докато се 
състезава с още двама-три-

ма такива водачи, или този 
водач, който шофира авто-
мобил в нетрезво състоя-
ние. Мисля, че степента на 
обществената опасност на 
тези две деяния не е особено 
различна – защото и в двата 
случая водачът може да от-
несе всеки, който внезапно 
е излязъл на пътя му“, пояс-
ни адвокат Кръстевич. 

Той отчете и като резонно 
друго предложение от пре-
ди време, в което се иска-
ше младите/новите шофьо-
ри да нямат право да шо-
фират веднага мощни авто-
мобили.

„Наистина има родители, 
които купуват такива коли 
на децата си, които все още 
нямат никакви шофьорски 
умения. По този начин мно-
го се увеличава вероятност-
та този водач да допусне 
пътно нарушение. Същото 
важи и за младежите с пис-
товите мотори. Без никакъв 
опит възсядат машина, ко-
ято може да ускори от 0 до 
200 км/ч за няколко секун-
ди“, уточни той. 

Адвокат Момчил 
Момчилов: 

Прилагането на 
закона е проблем, 

масово се сключват 
споразумения

Друг виден бургаски адво-
кат - Момчил Момчилов, из-
рази мнение в подкрепа на 
разпоредените методики от 
страна на главния прокурор. 
За „Черноморски фар“ адво-
кат Момчилов заяви, че в мо-
мента по нашия Наказателен 
кодекс шофирането след упо-
треба на алкохол или нарко-
тици се водят непредпазли-
ви деяния. 

„Малко е абстрактно и по-
скоро чисто теоретичен е раз-
граничителният момент. Т.е. 
формата на вината е непред-
пазливост и наказуемостта 
е по-лека. Но факт е, че не 
се осъществява това, което 
законът предвижда с нала-
гането на едно наказание – 
индивидуалната превенция. 
Смисълът на наказанието е 
да накара този, който е из-
вършил престъпление, да се 
поправи и в бъдеще да не до-
пуска такива неща. Второто е 
и генералната превенция. Със 
санкционирането на такъв тип 
правонарушения, престъпле-
ния да се въздейства на об-
ществото, за да не се допус-
кат такива деяния. Очевидно 

ние нито с индивидуалната, 
нито с генералната превен-
ция постигаме такива цели, 
които на теория се преслед-
ват със санкционирането на 
пътните произшествия. Все 
по-често сме свидетели, че 
ежедневно са залавяни де-
сетки шофьори след употре-
ба на алкохол или наркоти-
ци. По тая причина поведе-
нието на главния прокурор да 

насочи вниманието на проку-
рорите към тези по вид прес-
тъпления, които за съжаление 
са ежедневие, следва да бъде 
подкрепено. Похвално е. Тук 
се отива вече в една друга 
посока. До момента се раз-
глеждаха като непредпазли-
ви. От тук насетне да се на-
сочи вниманието на прокуро-
рите да се изследва възмож-
ността дали не се извършват 
тези деяния под друга форма 
на вина. Действително зако-
нът казва, че когато са при-
чинени телесни повреди или 
смърт, било то след употре-
ба на алкохол или наркотич-
ни вещества, наказанието е 
по-голямо, отколкото е по ос-
новния състав. Но не комен-

тира дали формата на вината 
е друга“, коментира той.

Адвокат Момчилов добави, 
че колегите му, които се за-
нимават с наказателно пра-
во, определят като абсурд 
пътнотранспортните произ-
шествия да бъдат в друга фор-
ма на вина освен непредпаз-
ливост. 

„Да, обаче ако се загле-
даме хубаво в това, което 

сме учили в университета по 
„Наказателно право“ за фор-
мите на вината, ами все по-
често откриваме, че чисто 
непредпазливото деяние шо-
фиране след употреба на ал-
кохол или наркотици е далеч 
извън рамките на чистата не-
предпазливост, каквато прав-
ната теория познава. Защо? 
Формата на вината евентуа-
лен умисъл – при нея отно-
шението на дееца е, че той 
допуска обществено опас-
ните последици, които могат 
да настъпят, съгласява се, че 
те са възможни да настъпят, 
но се примирява, отнася се 
с безразличие към тях, аро-
гантно ги игнорира. Много 
често тези, които управляват 
под въздействието на алкохол 
или наркотици, точно с тази 
мотивация го правят. Казват 
си: „На мен ли ще ми се слу-
чи? Ако ме спрат, ще дам ня-
кой лев и ще се отърва!“. И 
тази снежна топка се търкаля, 
търкаля, търкаля и сме свиде-
тели на това, което срещаме 
в момента. Примерите са без-
брой. Един път хванат и санк-
циониран, втори път хванат и 
санкциониран. При този чо-
век можем ли да говорим за 
непредпазливост? Бил е вече 
санкциониран за такова пове-
дение и повтаря и потретва. 
Виждаме и в новините, че е 
пълно с пътни нарушители ре-
цидивисти. Да, законът след-
ва да следи за това дали при-
мерно мен инцидентно или за 
първи път се случва да ме сп-
рат и да се окаже, че съм под 
въздействие. Може да не съм 
причинил никакви обществе-
но опасни последици, просто 
шофирам и рутинна проверка 
установява, че съм под влия-
ние. Да, в тези случаи законът 
е предвидил по-леки наказа-
ния“, поясни юристът.

Адвокат Момчилов обаче 
категорично е на мнение, че 
начинът за постигане на инди-
видуалната и най-вече на ге-
нералната превенция е въз-
действие върху обществото с 
цел да се сведе до възможен 
минимум настъпването на та-
кива обществено опасни по-
следици, в резултат на подоб-
ни престъпни деяния.

„Хората следва да разбе-
рат, че дори и да не блъснеш 
друга кола, дори да не сгазиш 
човек, ако шофираш под вли-
янието на алкохол с над 1.2 
промила или под въздейст-
вие на наркотични вещества, 
или техни аналози в кръвта, 
дори да си напълно адеква-
тен към този момент, особено 
при наркотиците е възможно 
да си употребявал назад във 

времето, но в момента поле-
вия тест установява, че в тво-
ята кръв има остатъци – това е 
престъпление. Престъпление, 
което се наказва с лишаване 
от свобода. Това, че в масо-
вия случай се стига до спо-
разумения, не изключва об-
стоятелството, че наказани-
ето, което е предвидено е за-
твор. Говорим за престъпле-
ние, не за административно 
наказание глоба и отнемане 
на книжката, което е най-по-
пулярно“, посочи още той.

Според бургаския юрист и 
сега наказанията са доста-
тъчно тежки с оглед на об-
ществената опасност на де-
янията. 

„Не може за това, че ти ка-
раш пиян или под въздейст-
вието на наркотици и не си 
причинил никакви обществе-
но опасни последици, да се 
предвижда лишаване от сво-
бода 10 години например. 
Това е свръхнаказание и оти-
ваме в една друга крайност. 
По-скоро тук проблемът е в 
прилагането на съществува-
щата правна норма за санк-
циониране на тези видове 
престъпления. Прилагането 
на закона е проблем, тъй като 
в момента масовата практи-
ка е санкциониране с нала-
гане на наказание под мини-
мум, тъй като се стига до спо-
разумения с Прокуратурата. 
Бързо се приключват тези 
производства, отчита се на-
лагане на наказание, но кое-
то е отложено във времето по 
чл.66 от Кодекса, или така на-
реченото условно лишаване 
от свобода. Съгласен съм, че 
когато говорим за първо на-
рушение, без настъпили опас-
ни последици, да е това при-
ложението. Но когато има-
ме повторност, причиняване 
на материални щети, телес-
ни повреди – средни, тежки, 
или най-страшното – смърт, 
то тогава наказанията след-
ва да са адекватни. Няма как 
да говорим за условно лиша-
ване от свобода. Няма как 
да говорим при настъпване 
на смърт, че то било непред-
пазливо, той не е желаел на-
стъпването на смъртта, сга-
зил двама души и три години 
затвор. Произволно казано. 
Това в очите и ушите на обще-
ството не изглежда и не зву-
чи като адекватно наказание. 
Това е резултатът, който има-
ме днес – хората не се стра-
хуват от това, че ще ги засти-
гне законът за такива неща и 
масово сме свидетели, че то 
се случва“, коментира адво-
кат Момчилов.

Според юриста от тук ната-
тък отговорността ще е в бъ-
дещия парламент.

„Защото той трябва да из-
мени Наказателния кодекс 
така, че да даде на общество-
то това, което то очаква – 
адекватност в наказателната 
превенция на тези престъпле-
ния. Ролята на Прокуратурата 
и съда е да доведат до тази 
генерална превенция с акто-
вете, които ще постановят, 
приключвайки такива про-
изводства. Ролята на адво-
катите е да защитават кли-
ентите си. Ако в конкретния 
казус има аргументи, кои-
то да доведат до смекчава-
не на вината, работа на ад-
воката е да докаже на съда, 
че Прокуратурата не е права. 
Както и обратното“, завърши 
адвокат Момчилов.
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шофьори за причинена смърт -Как да съдят пияни и дрогирани  

С Ъ О Б Щ Е Н И Е
На основание чл.4, ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване на ОВОС Ви уведомява-

ме, че „НОВАТЕХ ЛАБОРАТОРИИ“ ЕООД има следното инвестиционно предложение: „Изграждане на 
фотоволтаична централа - 1,6 MW в ПИ №46663.52.591 с площ 1314 кв.м., и ПИ №46663.52.592 
с площ 14284 кв.м., в м. „Добържана”, землище на гр. Малко Търново” 

Във връзка с изискванията на нормативната уредба по околна среда изготвеното уведомление, 
съгласно чл.4, ал.3 от Наредбата за условията и реда за извършване на ОВОС, е предоставено в  
РИОСВ - БУРГАС.

Ваши писмени мнения и становища може да представяте в седемдневен срок от публикуването на 
настоящето съобщение в РИОСВ - Бургас

За контакти с „НОВАТЕХ ЛАБОРАТОРИИ“ ЕООД: 
гр.София1606, ул. “К.Иречек“ № 16; тел. 0879444591, office@novatechlabs.net



Дона МИТЕВА

Кметът Димитър Николов 
и Общинският съвет на Бур-
гас в лицето на проф. Сев-
далина Турманова да раз-
гледат възможността градът 
да се включи в Общността 
на градовете, развиващи 
градска въздушна мобил-
ност и да промотират сред 
населението ползите от ус-
лугите на тази мобилност. 
Това предлагат чрез писмо 
Стефан Христозов, от ком-
панията „Безпилотни систе-
ми България“ и д-р Иво Бар-
зов от Българо-италиански 
център „Да Винчи“. Те под-
чертават, че участието на 
Бургас ще даде на града по-
силни позиции в бъдещия 
координационен механи-
зъм, съгласно Регламента 
за изпълнение на U-spase 
(ЕС) 2021 /664 на ЕК и по-
специално член 18, буква е.

През лятото Стефан 
Христозов и д-р Иво Барзов 
имаха среща с кмета на Бур-
гас, при която изложиха на 
живо своите мотиви за това 
предложение. Сега те са оф-
ормили вижданията си в на-
рочно писмо.

Същевременно на страни-
ците на „Черноморски фар“ 
в две интервюта Христозов 
е излагал своите идеи за бъ-
дещото развитие на град-

ската въздушна мобилност. 
А д-р Барзов е коментирал 
възможността за използва-
не на бургаските езера за 
полетни операции на хидро-
плани и дронове.

„Общността на градовете, 
развиващи градска въздуш-
на мобилност (UIC2) е съз-
дадена през октомври 2017 
г. в рамките на платформата 
на интелигентни градове на 
ЕС. През септември 2022 г. 
беше отбелязана петата го-
дишнина на UIC2 с прехода 
му към инициативата 
CIVITAS на ЕС, оформяйки 
по този начин тематичния 
клъстер CIVITAS за градска 
въздушна мобилност в рам-
ките на тематичната област 
CIVITAS за търсене и упра-

вление на градското прос-
транство.

UIC2 е ориентирана към 
града/региона и към нужди-
те на гражданската общ-
ност. UIC2 насърчава съ-
трудничеството между дис-
циплини и сектори, свърза-
ни с градската въздушна мо-
билност (urban air mobility – 
UAM), с цел съвместно оф-
ормяне на бъдещето на тези 
услуги.

Тъй като градската въз-
душна мобилност е сравни-
телно нововъведен термин, 
няма общоприето и използ-
вано определение за него. 
Определенията варират в 
зависимост от гледната точ-
ка на всяка група заинтере-
совани страни. Например 

Агенцията за авиационна 
безопасност на ЕС (ААБЕС) 
определя UAM като „систе-
ма за въздушен транспорт 

за пътници и товари в и око-
ло градска среда“. UIC2 оп-
ределя UAM като: „Възду-
шен трафик на много ниска 
надморска височина, над 
населени райони, в мащаб, 
който е устойчиво интегри-
ран със системи за наземна 
мобилност“, пише в мотиви-
те до кмета и ОбС.

По думите на Стефан 
Христозов сред най-значи-
мите предизвикателства е 
интегрирането на елементи-
те на UAM в градския пей-
заж от гледна точка на град-
ското планиране, както и 
благосъстоянието на града, 
планирането и отговорното 
използване на въздушното 
пространство на ниска над-

морска височина. 
„Използването и управле-

нието на градското въздуш-
но пространство е приори-
тетна тема за членовете на 
UIC2, които представиха ма-
нифеста на UIC2 относно 
многостепенното управле-
ние на градското небе през 
декември 2020 г. Този мани-
фест оказа влияние върху 
оформянето на член 18, бук-
ва е) от (ЕС) 2021/664 регла-
мент за изпълнение, който 
позволява на местните ор-
гани и субекти да участват 
активно и да координират 
дейностите си с компетент-
ните органи на U-space, оп-
ределени от държавите 
членки“, заключава той.

ОБЯВЛЕНИЕ
На основание чл.91, ал. 1 от Кодекса на труда 

и във връзка с чл. 8 , ал. 5  от Закона за закрила 
и развитие на културата и чл. 28, ал. 6 от Закона 
за културното наследство и Заповед № 
843/04.10.2022 г.на Кмета на община Средец

ОБЯВЯВА
КОНКУРС ЗА ДЛЪЖНОСТТА „ДИРЕКТОР“ НА 

ОБЩИНСКИ ИСТОРИЧЕСКИ МУЗЕЙ – СРЕДЕЦ

Място на работа – Общински исторически музей 
– Средец, гр. Средец, общ. Средец, ул. „Димитър 
Благоев“ № 1А

Характер на работа – организация, ръководство 
и контрол на цялостната работа в музея.

Правоотношението с директора на музея е сроч-
но за срок от 5 години, съгласно чл. 28, ал. 6 от За-
кона за културното наследство.

I. Изисквания за заемане на длъжността:
Минимални изисквания:
- Образование – висше; образователно – квали-

фикационна степен „магистър”;
- Професионално направление – история и ар-

хеология, социология, антропология и науки за 
културата;

- Професионален опит 3 години в съответното 
професионално направление;

- Да притежава организационни умения, нагласа 
за работа в екип, адаптивност, комуникативност.

Като предимство се счита:
- Присъдени научни степени;
- Опит в областта на музейното дело и опазване 

на културното наследство;
- Участие в разработването и реализацията на 

програми и проекти;
- Чуждоезикова подготовка;
- Компютърна грамотност.
II. Начин на провеждане на конкурса:
- Защита на концепция за дейността и развитие-

то на Общински исторически музей - Средец за пе-
риод от 5 години, подробно разработена за първа-
та от тях;

- Събеседване.
III. Необходими документи за участие в кон-

курса:
1. Заявление за участие в конкурса – свободен 

текст;
2. Документ за самоличност (необходим само за 

идентификация, като се връща веднага);
3. Документ за трудов стаж (копие);

4. Медицинско свидетелство (представя се при 
първоначално постъпване на работа и след преус-
тановяване на трудовата дейност по трудово пра-
воотношение за срок над 3 месеца);

5. Професионална автобиография;
6. Документ за завършено образование (ко-

пие);
7. Документ за медицински преглед при първо-

начално постъпване на работа или след преустано-
вяване на трудовата дейност по трудово правоот-
ношение за срок от 3 месеца;

8. Концепция за дейността и развитието на Об-
щински исторически музей - Средец за 5 годишен 
период, като подробно е разработена първата от 
тях, в  8 екземпляра в запечатани и ненадписани 
пликове, в обем до 10 страници.

Концепцията съдържа:
- анализ и оценка на състоянието на Общински 

исторически музей – Средец; основни проблеми 
на функционирането му;

- тенденции и възможности за развитието на Об-
щински исторически музей – Средец, като култу-
рен и научен институт и мястото му в музейната 
мрежа;

- определяне на целите, приоритетните области, 
очакваните резултати в управлението, финансира-
нето, структурата и организацията на дейността на 
Общински исторически музей – Средец, пътищата 
за постигането им; 

- мерки за реализиране на конкретни проекти по 
комплектуването, опазването и представянето на 
музейните фондове, научно-изследователската, 
образователната и популяризаторската дейност на 
Общински исторически музей – Средец;

- етапи на реализация на концепцията.
При подаването на документите на всички кан-

дидати се предоставя копие от длъжностната ха-
рактеристика за конкурсната длъжност.

IV. Място и срок за подаване на документите и 
разработената концепция:

 Документите за участие в конкурса се подават 
в срок от 1 месец от датата на публикуване на обя-
вата за конкурса във вестник „Черноморски фар” 
и на електронната страница на Община Средец – 
www.sredets.bg.

Документите се подават лично или чрез пълно-
мощник в деловодството на Община Средец на ад-
рес: гр.Средец, обл.Бургас, пл.„България “ № 8, 
партерен етаж, деловодство, всеки работен ден от 
8:00 до 17:00 часа.

За справки:  05551 69 92; 0886088038 - Сергей 
Стоилов – Директор дирекция „ОЗСДКИМС“.

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Предлагат Бургас да се включи  
в градовете с въздушна мобилност
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ОбщинИ

„Черноморски фар“

Кметът на община Несебър Николай 
Димитров прие наградата в категория 
„Туризъм и култура – средна община“ 
на националното издание „Кмета бг“. 
Церемонията се състоя в “София Тех 
Парк” и събра кметове и представите-
ли на български общини, отличени за 
успешната си дейност през годината.

Номинираните за награда се опре-
делят чрез отворено анонимно гласу-
ване сред гражданите на България в 
седем категории и се избират според 
броя получени гласове.

Наградата на община Несебър е из-
раз на високата оценка на провежда-
ните от нея политики в опазване на 
културно-историческото и архитектур-
но наследство и развитието на тури-
зма в града и региона.

„Искам сърдечно да благодаря на 
всички, които гласуваха за община 
Несебър - общината, приемаща най-
много туристи през летния сезон, об-
щината, която отговорно и системно 
се грижи за опазване на световното 
културно наследство в Старинен град 
Несебър. Благодаря и на организато-
рите на конкурса, защото тяхната ра-
бота е барометър за дейността и раз-
витието на българските общини. Но най-вече 
благодаря на моите съграждани, с чиято под-
крепа, в единство и с много труд, продължа-
ваме да работим за бъдещето на община Не-
себър. Приемам тази награда от името на 
гражданите, защото нашите постижения са 
плод на общите ни усилия да съградим една 
съвременна и продуктивна общност“ – каза 
кметът Николай Димитров при връчването 
на наградата.

На кмета на Несебър Николай Димитров, 
след номинация чрез допитване в социални-
те мрежи, бе връчена специална награда - на 
организацията „Движение за национална ка-

уза“, за принос в демографската политика 
на България. Наградата „Регионална демо-
графска политика“ е за активна дейност в 
стимулиране на раждаемостта чрез предос-
тавяне на еднократна финансова помощ за 
всяко новородено дете, чиито родители са 
граждани на община Несебър.

„Тази номинация е признание за полити-
ката на общината в социалната сфера, която 
не се изразява единствено във финансова 
помощ за новородено дете и за процедури 
„инвитро“. Ние развиваме широка дейност, 
насочена към младите хора и децата в общи-
на Несебър“ - каза кметът Николай Дими-
тров.

Кметът на община Несебър  
бе награден на националния 
конкурс „Кмет на годината“
в категория „Туризъм и култура“



През м. юли т.г. Община Ай-
тос и жителите на айтоския 
Емировски квартал бяха ис-
крено щастливи от новина-
та, че общинският проект за 
изграждане и рехабилитация 
на улици с прилежащи парко-
места в квартала е одобрен 
от МС за финансиране. Смя-
ната на правителства, минис-
терски и ведомствени рокади 
завъртяха проекта в няколко 
официални списъка на одо-
брени проекти, всеки от тях, 
с корекции на предходния. 
Два месеца по-късно, има-
ме повод за радост - МС най-
сетне излезе с окончателно 
решение за финансиране на 
проекта.

Както вече стана ясно, през 
летните месеци айтоският 
проект обиколи няколко спи-
съка за одобрение. На засе-
дание на 20 юли т.г. Минис-
терският съвет взе решение 
и одобри, а Министерството 
на финансите публикува спи-
сък с одобрени за финансира-
не общински проекти. От този 
списък стана ясно, че е осигу-
рено целево финансиране за 
един от трите, подадени от Об-
щина Айтос проекти - "Изграж-
дане, реконструкция и рехаби-
литация на улици, паркинги и 
тротоари в кв. 5 и 5А, кв. 5Б, 
кв. 8, кв. 8А, кв. 8Б по плана 
на град Айтос". В официална-

та публикация в сайта на МФ 
беше записано, че Айтос по-
лучава 3 166 000 лв. за реали-
зиране на проекта.

Седмица по-късно междуве-
домствена група изготви нов 
списък, а на заседание на МС 
този списък беше одобрен и 
публикуван. Оказа се, че одо-

брен за финансиране е друг 
проект на Община Айтос. 

През миналата седмица 
служебното правителство от-
мени одобрения списък на ин-
вестиционни проекти на общи-
ните по приоритети и направ-
ления/обекти за целево фи-
нансиране, приет с решение 

на Министерски съвет №576 
от 01.08.2022 г.. Мотивите са, 
че "в Приложение №1 към него 
са включени обекти, за чието 
изпълнение са заложени дей-
ности, реализацията на кои-
то е нецелесъобразна и е из-
вън обхвата на провежданите 
политики и бюджетни програ-
ми на МРРБ. Освен това, за 
част от включените в списъка 
обекти няма информация дали 
имат документална готовност 
за изпълнение", съобщиха от 
пресцентъра на МС.

В крайна сметка, в послед-
ния списък окончателно одо-
брен е проектът на Общи-
на Айтос за финансиране на 
уличната мрежа. С надежда, 
че това ще е окончателното и 
последно решение, Айтос ще 
получи финансиране за про-
ект „Изграждане и рехабили-
тация на улици с прилежащи 

паркоместа в кв. 5 и 5А, кв. 5Б, 
кв. 8, кв. 8А и 8Б по плана на 
гр. Айтос, общ. Айтос“.

Както вече НП съобщи, про-
ектът е за т.н. Емировски квар-
тал в град Айтос. Според за-
ложените дейности ремонтите 
тръгват от кръстовището в на-
чалото на квартала, по двете 
основни улици, всичките на-
пречни улици, междублокови 
пространства, както и паркин-
гите, които са на пръст. Пред-
видена е изцяло нова настил-
ка - тротоари и асфалт, обяс-
ниха за НП общинските екс-
перти.

Ето какви са важните под-
робности, записани в Реше-
ние на МС №711 от 30 септем-
ври 2022 г., с което се одобря-
ва Списъкът на инвестицион-
ните проекти на общините по 
приоритети и направления/
обекти за целево финансира-

не. Става ясно, че финансира-
нето на проектите от списъка 
ще е в рамките на бюджета на 
Министерството на регионал-
ното развитие и благоустрой-
ството за 2022 г. Министърът 
на регионалното развитие и 
благоустройството ще склю-
чи споразумения с кметове-
те на общините за финанси-
ране на посочените в списъ-
ка проекти.

Начинът на финансиране е 
записан в т. 5 на Решението 
на МС: "Въз основа на склю-
чени споразумения, министъ-
рът на регионалното развитие 
и благоустройството предос-
тавя средствата на общините 
за финансиране на обектите, 
както следва: 50% - при под-
писване на споразуменията, а 
останалите 50% - през декем-
ври 2022 г."

НП
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Правителството с окончателно решение за 
финансиране на проекта за Емировския квартал
Най-сетне!

Община Айтос и айтозлии с благодарност за 
родолюбивия жест на съорганизаторите и 

спомоществователите на Димитровден 2022

След сключване на 
споразумението между 
министъра и кмета  
ще бъдат предоставени 
50% от средствата, 
другите 50% - през 
декември 2022 г. 



Европейската комисия обя-
ви 2022 година за Европейска 
година на младежта! Идея-
та е да се отдаде значимото, 
да се окаже подкрепа и да 
се взаимодейства с млади-
те хора, черпейки вдъхнове-
ние от техните идеи, стреме-
жи и визии.

Фокусът се поставя вър-
ху оформянето на бъдещото 
развитие на Съюза и на об-
ществото като цяло. Европей-
ската година на младежта ще 
допринесе за повишаване на 
осведомеността относно въз-
можностите за младите хора 
да станат активни и ангажира-
ни граждани на европейско, 
национално и местно равни-
ще, както и участници в про-
мяната, вдъхновени от чув-
ство за европейска принад-
лежност.

Каква е целта на кон-
курса?

С цел да стимулира креа-
тивното дизайнерско мисле-
не на младите хора в рамки-
те на устойчивото развитие, 
Министерството на младежта 
и спорта обявява национален 
конкурс за изработване ди-
зайн на младежка награда.

Кой може да участва в 
конкурса?

Ако сте на възраст от 15 до 
29 години,

Ако имате интерес към ди-
зайна,

Ако имате креативни идеи и 
желание да ги реализирате!

Как да се включите?
Онлайн в периода 16 сеп-

тември – 26 октомври 2022 г.
Изпратете проект на награ-

дата (снимка, графичен про-
ект), кратко описание на ви-
зията, мотивацията, вплете-
ните символи, идеята на моде-
ла и материалите за изработ-
ка на електронна поща: youth.
policy@mpes.government.bg.

Критерии за оценка?
Наградата да бъде тип ста-

туетка;
Материалите, от които тряб-

ва да се изработи наградата, 
трябва да са вид естествени, 
рециклирани или екологич-
ни материали (които не за-
мърсяват околната среда при 
разлагане);

Проектът да бъде в ма-
щаб 1:1;

Размери: 25/30 см;
Продуктът трябва да може 

да се мултиплицира много-
кратно;

Ще бъдат насърчавани уни-
кални и иновативни идеи по 
отношение на дизайн и ма-
териали;

Моделите трябва да но-
сят младежки дух и да отра-
зяват младежкия творчески 
устрем;

Ще бъдат насърчавани нес-
тандартни, уникални, креатив-
ни и еко-ориентирани младеж-
ки идеи.

Селекционна комисия ще 
оцени и избере най-добрите 
идеи и ще ги представи на:

• интернет страницата на 
Министерство на младежта 
и спорта;

• интернет страницата на 
Национална информационна 
система за младежта;

във Фейсбук страницата 
на НИСМ.

Мотивация:
Победителят в конкурса ще 

бъде представен и награден 
по време на финалната конфе-
ренция на Европейската годи-
на на младежта;

Изработената от него на-
града ще бъде връчена на но-

минираните участници в дей-
ностите на Европейската го-
дина на младежта, както и на 
номинираните младежи до-
броволци за Международния 
ден на доброволеца – 5 де-
кември;

Спечелилата конкурса 
младежка награда ще бъде 
изложена в сградата на Ми-
нистерството на младежта и 
спорта като постоянна екс-
позиция;

Допълнителни указания:
Авторските права се съблю-

дават съгласно Закона за ав-
торското право и сродните му 
права; Авторът на Национал-
ната младежка награда пре-
доставя изключителното пра-
во за използването й от Ми-
нистерство на младежта и 
спорта, чрез подписване на 
декларация;

Националният конкурс за 
изработване на дизайн на 
младежка награда се реали-
зира от Министерство на мла-
дежта и спорта в изпълнение 
на проект „Европейска годи-
на на младежта, Национал-
ни координатори – България“, 
финансиран от Европейската 
комисия.

Окончателните данни на 
Районната избирателна ко-
мисия - Бургас за разпре-
делението на гласовете по 
кандидатски листи от избо-
рите на 2 октомври 2022 г. 
в община Айтос.

1. Движение за права и 
свободи – ДПС - 31,24% - 
2728 гласа

2. БСДД - Български 
Съюз за ДИРЕКТНА ДЕ-
МОКРАЦИЯ - 0,27% - 24 
гласа

3. БНО - 0,08% - 7 гласа

4. ПП Национално дви-
жение Единство - 0,16% - 
14 гласа

5. ПП ВМРО - БЪЛГАР-
СКО НАЦИОНАЛНО ДВИ-
ЖЕНИЕ - 0,25% - 22 гласа

6. Коалиция Справедли-
ва България - 0,29% - 25 
гласа

7. ПРЯКА ДЕМОКРАЦИЯ 
- 0,10% - 9 гласа

8. НФСБ - 0,15% - 13 гласа

9. Продължаваме Промя-
ната - 11,37% - 993 гласа

10. МИР - 0,10% - 9 гласа

11. КОД (Консервативно 
Обединение на Десницата) 
- 0,11% - 10 гласа

12. БТР - БЪЛГАРИЯ НА 
ТРУДА И РАЗУМА - 0,09% 
- 8 гласа

13. ПП КОАЛИЦИЯ ЗА 
ТЕБ БЪЛГАРИЯ - 0,29% - 
25 гласа

14. ВЪЗРАЖДАНЕ - 6,63% 
- 579 гласа

15. БЪЛГАРСКИ ВЪЗХОД 
- 3,89% - 340 гласа

16. БЪЛГАРСКИ НАЦИ-
ОНАЕН СЪЮЗ - НД - 0,05% 
- 4 гласа

17. ПП ИЗПРАВИ СЕ БЪЛ-
ГАРИЯ - 0,39% - 34 гласа

18. ДВИЖЕНИЕ НА НЕ-
ПАРТИЙНИТЕ КАНДИДА-

ТИ - 0,13% - 11 гласа

19. ПП ИМА ТАКЪВ НА-
РОД - 2,26% - 197 гласа

20. ГЛАС НАРОДЕН - 17 
гласа

22. ПРАВОТО - 5 гласа

23. НАРОДНА ПАРТИЯ 
ИСТИНАТА И САМО ИС-
ТИНАТА - 11 гласа

24. ГЕРБ-СДС - 28,99% - 
2531 гласа

25. ДЕМОКРАТИЧНА 
БЪЛГАРИЯ - ОБЕДИНЕНИЕ 
(ДА България, ДСБ, Зелено 
движение) - 192 гласа

26. БЪЛГАРСКА СОЦИ-
АЛДЕМОКРАЦИЯ – ЕВРО-
ЛЕВИЦА - 21 гласа

27. АТАКА - 177 гласа

28. БСП ЗА БЪЛГАРИЯ - 
646 гласа

29. РУСОФИЛИ ЗА ВЪЗ-
РАЖДАНЕ НА ОТЕЧЕСТ-
ВОТО - 213
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Трябва ви 
книговезница?!

Лесно е! Подвързия от всякакъв вид, бързо и краси-
во подвързване на учебници и тетрадки в Айтос, в кни-
говезница „Касиопея“.

Ул. „Димитър Зехирев“ 52, тел. 0884 161 002

Обяви
• Град Поморие, тел. 0877 082 018, продава нов Seat Mii,  

13 000 км – 18 500 лв.
• Отдавам под наем земеделски имот с площ 1,398 дка, нахо-

дящ се в м. Бежбунар в землището на с. Тополица. до водостоп-
ното съоръжение на община Айтос. цена по споразумение. За кон-
такти:  тел. 0879 168 017  

• Тел. 0894664003 Айтос - Лена, продава пиано Komitas, на-
строено, в отлично състояние - цена 500 лв.

ОбявА
Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че със заповед на 

командира на Командване за логистична поддръжка №РД-1064
/12.09.2022 г., са обявени 28 (двадесет и осем) вакантни длъж-
ности за войници във формирование от състава на Командване 
за логистична поддръжка за приемане на военна служба на лица, 
завършили граждански средни или висши училища в страната и 
в чужбина.  

1.За военно формирование 52480 - София – 28 (двадесет  и 
осем) длъжности;

Срок за подаване на документи – до 07.10.2022 г. 

Повече информация за останалите длъжности в страната, както 
и за кандидатстването и подаването на документите можете да по-
лучите в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и в стая №14, в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите за во-
енен отчет в общините. 

ОбявА
Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че със заповед на 

министъра на отбраната №ОХ-838/05.09.2022 г. е разкрита проце-
дура по обявяване на вакантна длъжност за офицер в Командване 
на Военновъздушните сили за приемане на военна служба на лице, 
завършило гражданско висше училище в страната и чужбина. 

1.За военно формирование 22800 - София – 1 ( една) длъж-
ност;

Срок за подаване на документи – до 21.10.2022 г. 

Повече информация за останалите длъжности в страната, както 
и за кандидатстването и подаването на документите можете да по-
лучите в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и в стая №14, в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите за во-
енен отчет в общините. 

ОБЯВА
Мюсюлманско настоятелство - гр. Айтос отдава под 

наем 1 брой магазин от 12 кв. м, находящ се в гр. Ай-
тос, ул. "Цар Освободител" №1.

Търг с явно наддаване ще се проведе на 17. 10. 2022 
г., в канцеларията на Мюсюлмаанското настоятелство 
- гр. Айтос, от 10.00 часа.

За повече информация, на телефон: 0558/ 2 63 64, 
0877 10 66 13.

Национален конкурс за изработване 
дизайн на младежка награда Включи се!

Министерство на младежта и спорта обявява 
национален конкурс за младежи от 15 до 29 години

АКТуАлНО

ОБЩИНА АЙТОС
В отговор на публика-

ции и на коментари във 
Фейсбук за положения 
асфалт на участък от ул. 
"Христо Ботев"!  

Участъкът на ул. "Хрис-
то Ботев" е част от строеж, 
финансиран от ЕР "ЮГ", и 
изпълняван от избрана от 
тях фирма. Община Айтос 
не участва в разкопаване-
то на настилката в посо-
чената зона. При поисква-
не Община Айтос да изда-
де документ за качествено 
възстановяване на настил-
ката, такъв НЯМА ДА БЪДЕ 
ИЗДАДЕН.

Община Айтос не толе-
рира подобно изпълнение

Ръководството на баскет-
болен клуб "Вихър" - Айтос 
обещава, че до ден-два в 
спортна зала "Аетос" ще бъ-
дат монтирани новите при-
добивки на клуба - по-ни-
ски баскетболни конструк-
ции за новите момиченца 
и момченца, които сега за-

почват да учат азбу-
ката на баскетбола.

Конструкциите са 
изключително удоб-
ни и полезни за най-
малките любители 
на играта с оранже-
вата топка. Те вече 
пристигнаха и ще се 
използват от деца-
та още на следваща-
та тренировка. От БК 
"Вихър" - Айтос уточ-
няват, че баскетбол-
ните миникошове мо-
гат да се използват 
от деца на 5-годишна 
възраст до 11 - 12 го-
дини. "Да са ни чес-
тити, да ги използва-
ме и пазим!" е поже-
ланието на треньора 
Дечо Коешинов.

НП

И 5-годишните могат да тренират баскетбол в Айтос
Нови баскетболни 
конструкции за 
малчуганите 
монтират в спортна 
зала „Аетос“
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От м. август 2021 г. Общи-
на Айтос и МИГ-Айтос чакат 
уведомление от ДФ "Земеде-
лие" за подписване на дого-
вора за финансиране на одо-
брения преди повече от годи-
на проект „Реконструкция на 
улица „Арда“ от О.Т. 24 до О.Т. 
7 и улица „Христо Кърджилов“ 
в гр. Айтос“.

Сагата с общинския проект 
започва с публикувана от СНЦ 
„МИГ-Айтос” обява за трети 
прием на проектни предложе-
ния - за предоставяне на без-
възмездна финансова помощ 
по Стратегията за Водено от 
общностите местно развитие 
на МИГ-Айтос от ПРСР 2014 – 
2020 г. Община Айтос подгот-
вя формуляр за кандидатства-
не по дейност „Строителство, 
реконструкция и/или рехаби-
литация на нови и съществу-
ващи общински пътища, ули-
ци, тротоари и съоръженията и 
принадлежностите към тях”, с 
проект „Реконструкция на ули-
ца „Арда“ от О.Т. 24 до О.Т. 7 
и улица „Христо Кърджилов“ 
в гр. Айтос“. 

Съгласно Условията за кан-
дидатстване е необходимо ре-
шение на Общинския съвет за 
кандидатстване по процедура-
та. И Общинският съвет дава 
съгласие Община Айтос да 
кандидатства по процедура-
та и гласува още едно реше-
ние, според което "дейност-
ите по проекта отговарят на 

приоритетите на Плана за ин-
тегрирано развитие на общи-
на Айтос 2021-2027 г." Съветът 
възлага на кмета на община 
Айтос да подготви и предста-
ви необходимите документи 
за кандидатстване пред СНЦ 
„МИГ-Айтос”. 

Общинският проект на стой-
ност 408 882,84 лв. с ДДС е 
подаден в МИГ за одобре-
ние от комисията за подбор 
на проектни предложения на 
29.06.2021 г. На 16.08.2021 г. Ко-
мисията уведомява ДФЗ, че е 
приключила процедурата за 
оценка на проектното пред-
ложение на Община Айтос - с 
одобрение за финансиране.

Следва етапът - преглед и 
оценка на проекта от ДФЗ, а 
след уведомление за приключ-
ване на процедурата във Фон-
да - подписване на тристранен 
договор между ДФЗ, Община 
Айтос и МИГ-Айтос за финан-
сиране на проекта. 

И така, от м. август 2021 г., 
Община Айтос и МИГ-Айтос 
чакат сигнал от ДФЗ за под-
писването на договора за фи-
нансиране и за старт на ре-
монтите.

Кога Фондът ще изведе про-
цедурата до най-съществената 
й част - подписване на дого-
вора за финансиране, засега 
никой не се наема да прогно-
зира. Факт е обаче, че две-
те градски улици имат нужда 
от спешен ремонт. За което 
е налице одобрен за безвъз-
мездно финансиране проект. 
Общината и МИГ са си свър-
шили работата, живеещите на 
двете улици все по-често пи-
тат: "Кога?", а от ДФЗ все така 
"загадъчно" мълчат. 

НП

От година Общината чака финансиране от ДФЗ по одобрен 
проект за ремонта на улиците „Арда“ и „Хр. Кърджилов“

Общинският проект 
е на стойност 
408 882,84 лв. с ДДС

Улица „Христо Кърджилов“, гр.. Айтос

Улица „Арда“, гр. Айтос

На 5 октомври - Междуна-
роден ден на учителя, Основ-
но училище "Христо Ботев", 
с. Пирне подкрепи идеята на 
РУО - Бургас и отбеляза праз-
ника заедно с учителите, кои-
то са приключили своя трудов 
път в училището - ексдиректо-
рът Илияна Петрова и учите-
лите Пенка Караганчева и Жу-
лиета Стоянова.

Ивелина Кънева - насто-
ящият директор на училище-
то, приветства всички учите-
ли, бивши и настоящи. Къне-
ва благодари на педагозите за 
професионализма и отговор-
ността, за любовта към деца-
та, за разбирането и грижи-
те. Специални благодарности 
поднесе към Илияна Петрова 
и дългогодишните учители за 
енергията, с която са разкри-
вали необятния свят на по-
знанието пред няколко по-
коления възпитаници на учи-
лището.

Денят, посветен на учителя 
в Пирне, беше изпълнен със 
сърдечни поздрави и добро 

настроение, с усмивки, сти-
хове и песни.

НП

На 5 октомври - Между-
народен ден на учителя, и 
Средно училище "Никола 
Й. Вапцаров" отвори врати 
за учителите, които наско-
ро приключиха своя трудов 
път. Идеята за инициатива-
та е на РУО - Бургас.

Росица Кючукова (учител 
в начален етап) и Димитри-
на Звезданова (учител по 
английски език), които се 
пенсионираха в края на ми-
налата учебна година, бяха 
в училището, за да отбеле-
жат празника с училищна-
та общност. Към тях се при-
съедини и Костадинка Ка-
раатанасова (начален учи-
тел), пенсионер от някол-
ко години. 

"Усилията и трудът на 
всеки учител в СУ "Никола 
Й. Вапцаров" са значими и 
заслужават уважение, как-

то сред училищната общ-
ност, така и сред цялото об-
щество. Благодарим Ви, ко-
леги! Вратите ни са винаги 
отворени за учителите, чий-

то професионален живот е 
свързан със Средно учили-
ще "Никола Й. Вапцаров" в 
град Айтос", каза за НП ди-
ректорът Ирина Вътева.

Отворени врати в СУ „Никола Й. Вапцаров“

Това, с което Избори 2022 
ще останат в местната ис-
тория, безспорно е ниска-
та избирателна активност 
- 30.41%, при близо 40% 
избирателна активност за 
страната. И като важен 
елемент от вота, взема-
ме активността за отправ-
на точка.

Почти през целия избо-
рен ден бяхме в дъното на 
класацията по активност, 
на финала ни "задмина-
ха" две общини от облас-
тта с по-нисък резултат. 
Последна или не, на 2 ок-
томври община Айтос ре-
гистрира най-ниската из-
бирателна активност в ис-
торията на вотовете след 
промените. За сравнение, 
на предсрочните парламен-
тарни избори през юли 2021 
г. избирателната активност 
е била 34%, през ноември 

2021 г. - 31%.
27 661 са избирателите по 

списък, от тях гласувалите 
са 8742. 9.1% е била избира-
телната активност в СИК 25 
в ДГ "Калина Малина" в Ай-
тос. Още по-ниска е актив-
ността в съседната СИК 26 
в ОУ "Атанас Манчев". 8.6% 
е в СИК 29, а антирекордът 
от 5.5% държи СИК 30 в ОУ 
"Атанас Манчев". Ще ка-
жете, това са секции в кв. 
"Странджа", където голя-
ма част от населението не 
може да се справи с маши-
ните, пък и по други причи-
ни - трудно гласува. И вед-
нага ви давам пример за 
една от централните град-
ски секции - СИК 3, в която 
са гласували 26.1% от има-
щите право на глас. В дру-
га градска секция от 637 из-
биратели по списък са гла-
сували 171, т.е. по-малко от 

26%. В съседна секция пък 
процентът е 22.76%. В оста-
налите секции в града про-
центът основно се движи от 
30 до 35%. "Цели" 16.7% пък 
е била избирателната ак-
тивност в Караново.

И на този фон - друг при-
мер в селата. В едно от най-
малките селца - Раклиново, 
където избирателите гла-
суваха с хартиена бюлети-
на, и са точно 131, предим-
но възрастни хора, избира-
телната активност е 57.3%. 
Близо 59% е избирателна-
та активност в друго едно 
айтоско село - Поляново, в 
което избирателите са 393-
ма. И все в този ред, може 
да бъде посочено село Чер-
ноград с 51%, с. Черна мо-
гила - 53%, Зетьово - 49.2%, 
Тополица - 44.8%, Малка 
поляна - 44.2%., Пещерско 
- 41.1%, Карагеоргиево - 

34.4% и т.н.
Направихме си труд да 

сметнем малко проценти, 
за да си обясним, как об-
щият резултат за гласуване 
се заформи на 30%. Прос-

тите изчисления показват, 
че по-малко от една трета 
от имащите право на глас в 
общината оформиха и окон-
чателния резултат от из-
борната надпревара - ДПС 

е първа политическа сила 
в община Айтос с 31,24%, 
ГЕРБ са втори с 28,99%, а 
трети са "Продължаваме 
промяната" с 11,37%.

НП

Специален ден на учителя в Пирне

Следизборно - в проценти 



На 1.10.2022 година се 
проведе второто планира-
но събитие на ФАР по про-
грама „Младежи за околна 
среда“ на МОСВ. Приорите-
ти на Програмата са въвеж-
дане на принципите на кръ-
говата икономика, ефектив-
но управление на отпадъци-
те в посока „нулеви отпадъ-
ци“, екологично и устойчи-
во земеползване, опазване 
чистотата на въздуха, гори-
те и почвите, опазване на 
Черно море, реките и езе-
рата на България, опазване 
на биоразнообразието.

Втората дейност на ФАР 
се проведе в сътрудничест-
во със СУ „Христо Ботев“ и 

ТД „Чудни скали“, град Ай-
тос и целеше да повиши 
екологичното възпитание 
и образование на младите 
хора, както и мотивиране-
то им за включване в еко-
логични инициативи. Дру-
га цел беше постигане на 
устойчивост и подобрява-
не на екологичната инфра-
структура чрез планирани-
те практически дейности.

В първата част на семи-
нара беше маркирана за 
първи път и почистена еко-
пътеката от село Череша 
до местността Бяла река, 
като на участниците се да-
ваха и практически съвети 
как да се ориентират в при-
родата. Ментори на млади-
те хора бяха планинските 
водачи от ТД „Чудни ска-
ли“, град Айтос, водени от 
Тодор Иванов и учителя на 
децата Станимир Стойчев. 
По време на похода мла-
дежите имаха за задача по 
даден списък да търсят и 
чувстват различни неща в 
природата, с цел по-пълно-
ценното й възприемане. На 
ключови места бяха поста-

вени обозначителни табели, 
които да са в помощ на бъ-
дещите туристи.

Новата екопътека мина-
ва в близост до заслона на 
село Зайчар, където преди 
години ФАР изгради „Зеле-
на класна стая“ и в рамки-
те на планираните дейности 
предстои нейното ремонти-
ране и поддръжка.

Във втората съдържател-
на част на семинара „Ми-
сли зелено“ участниците 
придобиха знания за окол-
ната среда под формата на 
състезателна викторина и 
формулираха идеи за опаз-
ването й. Основни в техни-
те предложения бяха идеи-
те за повече инициативи за 
почистване, използване на 
алтернативни енергийни из-
точници и строги мерки сре-
щу нарушителите на околна-
та среда. Заключителната 
дискусия беше под формата 
на алтернативна игра.

В края на похода младе-
жите кръстиха новата мар-
кирана екопътека „Меча-
та пътека” и така тя ще се 
превърне в обичана мест-

ност, към която да се за-
връщат.

За пореден път се дока-
за тезата, че младите хора 
обичат досега с природа-
та, изпитват възхищение от 
красотите й и се включват 
въодушевено в инициативи-
те за нейното опазване.

Следващите инициати-
ви на ФАР по Програма 
“Младежи за околна сре-
да“ предвиждат игри в при-
родата, екологичен семи-
нар и създаване на еколо-
гични инициативи в мест-
ността Марина река в ПП 
„Странджа“, ремонтни дей-
ности на изградената зе-
лена класна стая в засло-
на на село Зайчар, обуче-
ние за устойчиво развитие 
и работа с младежки групи 
на младежки работници и 
екоактивисти.

Дейностите се изпълня-
ват от СДО "ФАР" по про-
грама "Младежи за окол-
на среда" на Министер-
ството на околната среда 
и водите чрез възлагане от  
РИОСВ - Бургас.
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Инициатива „Маркиране на нова екопътека“  

и екологичен семинар „Мисли зелено“

Да ги подкрепим!
Младите Георги и Ста-

нимир Георгиеви, баща им 
Александър и целият ини-
циативен комитет в с. Дрян-
ковец, с подкрепата на Цър-
ковното настоятелство на 
храм "Св. Димитър" - Айтос 
и дарители, не се отказаха 
от мисията си да продъл-
жат изграждането на храм 
„Св. Рождество Богородич-
но“. Изпипват всеки детайл 
както вътре в храма, така и 
около него. Последната им 
гордост е красивата двор-
на врата. 

Ако искате да помогнете, 
можете да преведете сред-
ства по:

Банкова сметка на храм 
"Св. Димитър" - град Ай-
тос за новоизграждащия 
се храм "Св. Рождест-
во Богородично" - село 
Дрянковец:

IBAN: BG40 UNCR 7630 
1078 6913 18

BIC UNCRBGSF Unicredit 
Bulbank - Айтос

ОБЩИНА АЙТОС

15 октомври 2022 г.
17.00 часа, Ритуална зала на Общи-
на Айтос
Откриване на Ретроспективна изложба 
“120 години ТД “Чудни скали - Айтос”

19 октомври 2022 г.
9.00 часа, Спортна зала “Аетос”
Откриване на традиционния за Дими-
тровден, Турнир по волейбол 2022 
18.30 часа, НЧ “Васил левски 1869”
Театър “Стоян Бъчваров”- Варна пред-
ставя “Двубой” по Иван Вазов

20 октомври 2022 г.
10.30 часа, площад “Свобода”
„Забавно приключение“ - спектакъл за 
децата на Айтос 
Представя Театър ПАН
17.00 часа, Заседателна зала на Об-
щина Айтос
Тони Маркс представя книгата си 
“Нищо по-малко от вечност”
Една история за злощастието на бълга-
рите от Тракия.
18.00 часа, Военен клуб - Айтос
Празничен концерт “Военен клуб и 
приятели”, по повод 60-годишния юби-
лей на ВК-Айтос
Фотоконкурс “усмихнатият Айтос”
Обявяване на резултатите от конкурса

24 октомври 2022 г.
14.00 часа, НЧ “Васил левски 1869”
Урок по родолюбие “Хилядолетна-
та България”, с Искрен Красимиров от 
“Незабравимата България”

25 октомври 2022 г.
18.00 часа, Площад “Свобода”
КОНЦЕРТ “АЙТОС ПРАЗНУВА” С 
ТОНИ ДИМИТРОВА И ТРИО DEJA VU

26 октомври 2022 г. - Димитровден
9.00 ч., храм „Св. Димитър Солунски”
Празнична Света Литургия
10.30 ч., площад „Свобода”
Литийно шествие
Тържествено откриване на празника  
Молебен за здраве и благополучие на 
айтоското гражданство 
Празнично обръщение на Кмета на Об-
щина Айтос 
КОНЦЕРТ НА ПРОФЕСИОНАЛЕН ФОЛ-
КЛОРЕН АНСАМБЪЛ „СТРАНДЖА“ - 
ГР. БУРГАС, ГЛАВЕН ХУДОЖЕСТВЕН 
РЪКОВОДИТЕЛ МАРИО ЕГОВ

28 октомври 2022 г.
17.00 часа, Военен клуб - Айтос
“Преживелици. 30 стихотворения.” 
на Татяна Йотова

29 октомври 2022 г.
10.00 часа, Етнографски комплекс 
“Генгер” 
“Стихове край “Славеева река”
Вдъхновения от Айтос
17.00 часа, Заседателна зала на Об-
щина Айтос
“Време за поезия” с творчеството на 
Веселин Веселинов, Роза Боянова, Ели 
Видева, Мартин Спасов
9.00 часа, Спортна зала “Аетос”
Десето, юбилейно издание на 
Националния детски турнир по свобод-
на борба.
16.00 часа, Градски стадион “Крум 
Делчев”
Традиционна футболна среща на вете-
раните - Димитровден 2022

6 ноември 2022 г.
9.00 часа, Мотополигон - Айтос
Републикански кръг по мотокрос Ай-
тос 2022



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Г-це Златанова, пре-
ди броени дни в Равда си 
дадоха среща поляци, жи-
веещи в България – какъв 
бе поводът и откъде има-
ше гости?

- Поводът за срещата ни 
в Равда бе продължение-
то на един проект, наречен 
„Полските следи по Българ-
ското Южно Черноморие 
– наследството“. Присъст-
ваха гости от Посолството 
на Република Полша в Бъл-
гария, председатели и чле-
нове от Полското културно-
просветно дружество „Вла-
дислав Варненчик“, както и 
представители на католиче-
ското и гръко-католическо-
то духовенство в България 
в лицето на отците Възкре-
сенци и братята Капуцини. 
Също така събитието ни бе 
уважено от представители 
на Община Бургас.

- Имаше сериозно ди-
пломатическо присъствие 
– кой уважи проявата?

- Да, за нас бе голяма 
чест, че поканите ни бяха 
уважени от г-жа Малгожата 
Хейдук-Громек – консул на 
Република Полша в Бълга-
рия, полковник Пиотр Грела 

– аташе по отбраната, вое-
нен, военноморски и воен-
новъздушен аташе и разби-
ра се, г-жа Лидия Пиетшик - 
Вангелова – почетен консул 
на Република Полша в Бъл-
гария, която заедно с Бурга-
ския отдел на Полското кул-
турно-просветно дружество 
„Вл. Варненчик“, бе домакин 
на събитието.

- Разкажете, как въз-
никна идеята за създа-
ването на филма „Наши-
те следи“?

- Една прекрасна вечер, 
заедно с Бина Михайлова, 
потънали в сладки приказ-
ки, както обичайно по тра-
диция възникват най-добри-

те ни идеи, и този път не из-
неверихме на стила си – за-
роди се идеята да създадем 
филм, който да разказва за 
общата история на две сла-
вянски държави и той да 
бъде продължение на една 
история, разказана преди 
години от предишното ръко-
водство на ПКПД „Вл. Вар-
ненчик“, отдел Бургас. С по-
мощта на момчетата от Glo, 
които неотлъчно бяха с нас, 
работихме неуморно, до-
като не постигнахме край-
ния резултат, а именно да 
развълнуваме всички при-
състващи със съдържани-
ето му.

- Каква е ролята на Ел-
жбиета Инес - Деспотова 
за създаването на фил-
ма, а на Бина Михайлова - 
разказахте, че заедно сте 
стартирали идеята?

- Елжбиета Инес - Деспо-
това е заместник-председа-
тел на ПКПД „Вл. Варнен-
чик“, отдел Бургас от 2018 г. 
насам. Тя винаги е била ак-
тивна във всички дейности 
и събития, които сме органи-
зирали до момента. Ролята й 
в това събитие бе ключова, 
тъй като тя бе не само сце-
нарист и диктор във филма, 
а и изпълнител на една го-
ляма част от организацион-

ните дейности.
Бина Михайлова е член 

на полското дружество от 
2015 г. досега, патриот и ак-
тивист. Любител е на пол-
ската история и култура. Тя 
е основен инициатор на съ-
битието, благодарение на 
нея  успяхме да съберем и 
сглобим фактологията и ис-
торията на филма „Наши-
те следи“.

- „Нашите следи“ бе 
прожектиран на Ченгене 
скеле – място, което не е 
избрано случайно… Раз-
кажете за пресечната точ-
ка на историческите фа-
кти. „Две славянски дър-
жави, четирима славни 

мъже, преплетени съдби 
и свързваща ги история“, 
която малцина знаят.

- „Ченгене скеле“ е място-
то, където Михаил Чайков-
ски посреща своя сънарод-
ник и приятел Адам Мицки-
евич през октомври 1855 г. 

В търсене на пътя към сво-
бодата на родините си Антон 
Биенковски, който тръгва по 
стъпките на Михаил Чайков-
ски, среща за първи път на-
шия любим български рево-
люционер и активист, тогава 
все още с името Гаврил Гру-
ев Хлътев през 1867 г. на из-
мирското пристанище.

- Кои са Садък Паша и 
Михаил Чайковски?

- Михаил Чайковски е пол-
ски революционер и патри-
от, който тръгвайки по пътя 
към освобождението на ро-
дината си, се сблъсква с 
предложение, което изця-
ло променя живота му. Пре-
бивавайки в полската рези-
денция в Османската импе-
рия, министърът на външни-
те работи Мустафа Рeшид 
паша му предлага сделка - 
да промени вярата и граж-
данството си и да премине 
на чужда служба, в замяна 
на което да създаде собст-
вена войска. От този момент 
нататък, временно, Михаил 
Чайковски се превръща в 

Садък Паша.
- Малко знаем за Антон 

Биенковски и какво е вли-
янието му върху Гаврил 
Груев Хлътев…

- Вдъхновен от първата си 
среща с Чайковски, Антон 
Биенковски се включва ак-
тивно в битката за свобода 
на родината си. Така през 
1864 г. е заточен от руско-
то правителство на остров 
Сахалин, заради участието 
му в Януарското полско въс-
тание през 1863 г. Три годи-
ни по-късно успява да стъ-
пи в Япония, където полу-
чава паспорт от френския 
посланик с истинското си 
име, за да се върне с него 
в Европа. 

През 1870 г. попада на 
сънародници в Османска-
та империя, където сякаш е 
намерил спасителен остров 
в хаоса и остава да работи 
там с тях. Тогава се вижда 
за втори път с Гаврил Гру-
ев Хлътев, По онова време 
Гаврил търси препитание и 
намира подкрепа в лице-
то на поляка, който го взи-
ма на работа. Пътищата им 
се разделят, но през 1875 г. 
Гаврил Груев Хлътев се сдо-
бива с фалшифициран френ-
ски документ, който принад-
лежал някога на познатия 
му приятел от Полша - Ан-

тон Биенковски. Така всъщ-
ност той приема името Геор-
ги Бенковски. 

- И да направим пре-
пратка от историческите 
личности към днешните 
– Лидия Пиетшик Ванге-
лова – една дейна жена, 
която е позната във ва-
шите кръгове – разкаже-
те за нея.

- Лидия Пиетшик Вангело-
ва е председател на ПКПД 
„Вл. Варненчик“ за Бургас 
от 2004 до 2018 г. Също така 
инициатор на множество ре-
ализирани проекти, свърза-
ни с културата и историята 
на полската общност. Поче-
тен консул на България за 
Полша и носител на Златен 
кръст за заслуги.

- Зофия Полцин Ивано-
ва - за нея малцина знаят, 
че е обединител на пол-
ското църковно предста-
вителство в България…

- Зофия Полцин Иванова 
е заместник-председател 
на ПКПД „Вл. Варненчик“ 
за Бургас от 2004 до 2018 
г. Обединител на полското 
църковно представителство 
в България и дейността на 
полското дружество. Носи-
тел на Бронзов кръст за за-
слуги. Заедно с Лидия Пиет-
шик Вангелова поставят на-
чалото на традицията, наре-

чена „Нашите следи“.
- Прожекцията на „На-

шите следи“ бе съпрово-
дена и с пътуване до Мал-
ко Търново и посещение 
на католическата църква 
там – защо не в Бургас в 
католическата църква, а 
там предпочетохте да се 
проведе литургията?

- За нас като последовате-
ли на дейността бе важно да 
запазим традицията от пър-
вото събитие, което бивше-
то ръководство на отдела 
ни организира преди годи-
ни. Малко Търново отдавна 
е основен пункт в нашите съ-
бирания, тъй като духовни-
те представители там са по-
ляци. Иконата на Света Ма-
рия Ченстоховска, освете-
на в присъствието на Папа 
Йоан Павел II, краси църква-
та, а златният купол с кръста 
е първото нещо, което вли-
защите в България виждат. 
Старата запазена и антична 
къща музей, която гостите 
посетиха, е също повод за 
гордост. За нея бе разказа-
но подробно от отец Роман 
Котевич, който е и неин сто-
панин и пазител, също про-
повядващ в църквата „Све-
та Троица“.

- Като председател на 
Полското културно-про-
светно дружество „Вла-
дислав Варненчик“ – от-
дел Бургас разкажете за 
дейността му. Знам, че 
има и неделно училище...

- Дейността на бургаския 
отдел започва в далечната 
вече 1984 г. Така през 2018 
г., за първи път в истори-
ята на ПКПД „Вл. Варнен-
чик“ – България, ръковод-
ството на местно ниво се 

поема от младото поколе-
ние, от вече смесена кръв – 
полска и българска. Основ-
ните ни дейности са свър-
зани със събирания по вре-
ме на светли празници като 
Коледа и Великден, а сега 
вече можем да се похвалим 
и с проекта „Полските сле-
ди по Българското Южно 
Черноморие – наследство-
то“. Неделното полско учи-
лище се състои от 2 групи, 
като децата са между 6 и 
17 години. 

- Вие получихте поче-
тен знак от военния аташе 
на Полша – какъв е той и 
при какви обстоятелства 
се дава?

- Предполагам, че ще 
трябва да се постарая мно-
го повече, за да получа по-
четен знак, но за мен бе 
изключителна чест и удо-
волствие да приема лично 
от полковник Пиотр Грела 
– аташе по отбраната, вое-
нен, военноморски и воен-
новъздушен аташе, пода-
рък от Военното министер-
ство на Република Полша. 
Признанието бе за стара-
нието, което отделът вложи 
в осъществяването на про-
екта, по-специално за фил-
ма „Нашите следи“, който 
успя да докосне сърцата на 
всички ни.
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Събеседник
Дарина Златанова е председател на Полското 

културно-просветно дружество в Бургас и учи-
тел в неделното полско училище от 2018 г. досе-
га. Работи в аутсорсинг компания в сферата на 
човешките ресурси, също така подпомага дей-
ността на фамилния ни бизнес. Завършила е ба-
калавър „Връзки с обществеността“ в БСУ, както 
и магистърска степен „Педагог“ в същото учеб-
но заведение. Обича да се занимава със социал-
ни дейности, а хобито й е да рисува.

„Основната ми дейност като председател на 
дружеството е да пазя, почитам и предавам пол-
ските традиции в родния ми морски град Бургас, 
както и в цялата страна“, казва младата дама.

„Ченгене скеле“ - пресечната точка 
на полски и български съдби

Дарина Златанова, 
председател на ПКПД 
„Владислав Варненчик“:

Целта ми е да пазя и предавам 
полските традиции в родния ми 

Бургас, а и в цялата страна

С Елжбиета Инес - Деспотова



Дона МИТЕВА

Селското стопанство не е 
това, което беше. Отидоха в 
миналото раздрънканите трак-
тори, които вдигаха прахоляк 
между селските пътища. Няма 
ги и омазаните с грес и масло 
трактористи с изпокъсаните 
дочени панталони и куртки. 
Умилни родни картини, които 
вече са само по архивните 
снимки. 

Изпитание е един желаещ 
да стане тракторист да може 
да намери как да запали ма-
шината и да я подкара, шегу-
ват се фермери. Има едно 
средно поколение земеделци, 
които са традиционалисти. Те 
си кътат трактористите. 

Има обаче такива собстве-
ници, които се втурват през-
глава в предизвикателствата 
на новите технологии и си ка-
рат сами машините, които без 
преувеличение струват по ми-
лион едната.

Тридесет и една годишният 
Илия Проданов е потомствен 
земеделец, но и фермер от но-
вото поколение. С брат си и 
баща си обработват 13 000 дка 
земя в четири землища в две 
общини – Бургас и Камено. 

Илия се помни все около 
машините и земята. Пред него 
не е стоял въпросът с какво 
ще се занимава. Сега, с на-
влизането на новите техноло-
гии, пред него по-скоро стои 
въпросът как ще го прави, с 
какви средства, а не дали ще 
продължи семейния бизнес.

„Бъдещето в 
земеделието са 

автономните машини
Това е ясно за всеки, тръг-

нал да прави модерно земеде-
лие. Проблемът е в това, че 
първо, технологията още не е 
избистрена като цяло и второ, 
законодателството не е из-
мислено. Реално вече авто-
номни машини има в земеде-
лието. Има такива, които да 
сеят, да пръскат, да жънат, да 
торят автономно, но законо-
дателно нямат право да се 
движат по улиците“, казва 
фермерът, пояснявайки, че ня-
ма как да бъде регистрирана 
такава машина. А колко би би-
ло хубаво земеделецът да си 
стои в офиса и да управлява 
машината, която е на полето.

То и в момента има такава 
възможност – една от водещи-
те фирми за производство на 
селскостопанска техника 
„Джон Диър“ има трактор, на 
който кабината е самостоя-
телна, окачена и се сваля. Тя 
остава, заедно с човека на 
края на нивата, а останалата 
част от машината започва да 
работи. Докато операторът я 
управлява от някое сенчесто 
местенце.

С Илия Проданов 
говорим и за 

дроновете
Те също са на въоръжение в 

селското стопанство. „Огра-
ничението в момента на евро-

пейския пазар за дроновете 
мисля, че е до 100 килограма. 
Още няма с големи обеми. 
Най-големият, който е в Бълга-
рия на пазара, събира 36 ли-
тра вода. Той е добър да ка-
жем за пръскане, по-скоро за 
по-маломерни стопанства, не 
като нашето“, обяснява Илия.

Той е убеден, че и използ-
ването на дроновете ще се на-
ложи у нас, но ще минат годи-
ни. „Имам колеги, които полз-
ват дрон, просто не е толкова 
масово още“, заключава  фер-
мерът.

Това, което са правили в 
неговото стопанство, е засне-
мането на полетата с дрон. 
„Правим го по няколко причи-
ни – първо, да се види броят 
се растенията, които са по-
никнали. Второ, с дрон се сле-
ди за нападения от неприяте-
ли и не на последно място се 
следи за болести“, дава при-
мери Илия Проданов. На ба-
зата на заснемането се пра-
вят карти за третирането на 
полето – т.е. да се прави само 
там, където има засегната 
част от болест, плевел или 
друг вредител. Така се спестя-
ва от препаратите, нужни за 
обработката, които никак не 
са евтини.

Той и брат му смело над-
граждат в земеделието, защо-
то са иновативни, млади, на-
дъхани. Най-често от новите 
технологии 

при тях се използват 
различни видове 

навигации с голяма 
точност

„Имаме сеялки със секшън 
контрол. Освен че тази сеялка 
работи изключително прециз-
но, чрез този секшън контрол 
машината разбира къде вече 
е извършена сеитбата или ка-
зано с други думи - при навли-
зане на сеялката в засята 
площ секциите, които са над 
тази площ, се изключват. Тази 
възможност не позволява да 
се хаби семе. 

Променлива форма на торе-
не е другото, което вече е на-
ложено в България. То се пра-
ви на базата на специален ин-
декс на растенията и предста-
влява камера, която следи 
хлорофила в листата и запа-
сеността с азот и прави карта 
на торенето във всеки един 
блок. Естествено, тази систе-
ма се пуска през сателит. Не е 
камера, която ние си я купува-
ме“, разказва фермерът.

Ако в старото време да си 
тракторист дори не се изис-
кваше средно образование, 
то сега за новото поколение 
машини хората, които работят 

с тях, трябва да са изключи-
телно технологично грамотни.

„Новите пръскачки, които 
имаме, са сложни машини. Те 
струват адски много пари. На-
шата новата пръскачка струва 
един милион и е съвсем ново 
поколение. 

Просто 

в земеделието сме 
надминали много 

други сектори като 
строителен, 

автомобилен по нови 
технологии,

които се използват. Техноло-
гиите, които се вкарват при 
нас, улесняват, но искат и нов 
тип знания.

Новата ни комбайна е с ав-
томатична система за на-
стройка – т.е. тя по време на 
работа непрекъснато се на-
стройва: да не вади мръсно 
зърно, да не чупи и още много 
неща. Тя е оборудвана с каме-
ри, датчици за натоварване“, 
обяснява земеделецът за но-
вите машини във фамилния 
парк.

Опираме до това: кой кара 
тези машини. „Аз си ги ка-
рам“, отсича Илия, който е за-
вършил икономически техни-
кум и след това право – все 

неща, които нямат нищо общо 
със земеделието. Но опитът 
на фермер го е научил.

Що се отнася до 

техникумите, които 
обучават кадри за 

земеделието, 
той е категоричен, че нямат 
нищо общо с реалното модер-
но фермерство.

„Генерално трябва да се 
промени образованието в на-
шия сектор. Това ще стане, 
ако някой ден в България се 
създаде закон за браншовите 
организации. Ние имаме до-
бра земеделска организация, 
която в партньорство с дър-
жавата би могла успешно да 
извършва обучението на тези 
кадри. Защото сега тези мла-
ди хора няма къде да се обу-
чат. Никое училище не може 
да даде милиони за новата 
техника. Има безкрайно мно-
го видове машини с много но-
ви технологии. Но без асоциа-
ция няма как да стане. Просто 
държавата трябва да делегира 
отговорности на една законо-
ва асоциация. В цял свят така 
се прави“, убеден е Прода-
нов.

В земеделието няма много 
подготвени кадри от нов тип. 
Младите поколения предпочи-

тат морето, плажовете, IT-сек-
тора. 

Средното поколение, което 
няма за кога и за къде да се 
преквалифицира, са си закот-
вени към стопанствата, къде-
то са свикнали да работят и 
трудно напускат комфортните 
си зони. За да не ги изтърват 
собствениците земеделци, им 
повишават заплатите, дават 
им бонуси. 

Една проста машина, нака-
чена с много датчици – това 
са новите машини. Когато в 
една фирма няма кой да си 
служи с датчиците, просто се 
кара машината – без екстри-
те. 

„Често има случаи, когато 
не се овладява пълният капа-
цитет на машината. Просто се 
използва до там, до където се 
простират познанията на чо-
века, който я управлява. 

Няма избор при закупува-
нето, защото големите компа-
нии, които продават селско-
стопанска техника вече я по-
ръчват напълно оборудвана. 
Използваш я доколкото ти 
стигат знанията. Сервизите са 
много добри. Момчетата са 
обучени и се справят с вся-
какви проблеми. Всичко опи-
ра до капацитета и познания-
та на този, който е в кабина-
та“, заключава фермерът.

Той вярва, че естественият 
процес на развитие на техно-
логиите в селското стопан-
ство ще привлече свежа и да-
леч по-умна работна ръка в 
следващите години. „Заплати-
те в нашия сектор вървят 
здраво нагоре,  така че след 
три-четири години дори на 
един IT-специалист ще му е 
по-изгодно да работи в земе-
делието, отколкото да седи в 
офиса. Много по-интересно е 
да си на полето с компютър, 
отколкото в големия град. 

Дори и сега заплатите в Се-
верозападна България, които 
определят много неща в на-
шия сектор, са много високи. 
От там тръгна и повишението 
на рентите, само да припомня. 
Та, там сега един тракторист 
взема 3-4 хиляди лева и се из-
трепват за кадри. Дали няма 
да отидат и по-образовани хо-
ра за тези пари“, задава си 
риторичен въпрос Проданов.

За сравнение: в Бургаски 
регион под 1500 лева заплата 
на тракторист също няма. Оч-
аква и ново повишение през 
следващата стопанска година. 

Именно доброто заплащане 
ще е това, което ще докара в 
земеделието и хора от други 
сектори, добре образовани и 
с желание за работа.

„Ние работим както за се-
мействата си, така и за семей-
ствата, свързани с нашия биз-
нес. Даваме живот в селата, 
което също е от значение. 
Нужни са освен финанси, и 
знания. Вярвам, че фермери-
те сме една много важна част 
от световната икономика“, за-
ключава младият фермер, кой-
то заедно с цялото си семей-
ство и близките може да слу-
жи за пример. 

От няколко години в стопан-
ството на Илия не се оре. Пре-
минали са на друг тип обра-
ботка на почвата с цел запаз-
ване на влагата. Оставят по-
лето с покривка. Засяват меж-
динни култури. Това са пък съ-
временни инструменти за 
опазване на околната среда. 
А най-важният - опазване на 
почвеното здраве, е правил-
ният сеитбооборот.

IT-специалисти  
ще се натискат да карат комбайни
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„IT и земеделието трябва да 
станат общо ядро, а ние да на-
мерим правилните финансови 
инструменти спрямо него. 
През Българска банка за раз-
витие и Фонд на фондовете 
имаме стотици милиони лева 
за иновации.“ Това каза ми-
нистърът на иновациите и рас-
тежа Александър Пулев на 
конференция за интелигентно 
земеделие „Поглед в бъдеще-
то“.

„Във Фонд на фондовете се 
управляват около 2 млрд. лв. 
ресурс основно от структур-
ните фондове на ЕС, но има и 
участие от страна на държа-
вата. Основните направления 
са две. Около 80% от сред-
ствата са за директно креди-
тиране, другите 20% са с фо-
кус върху дялови инвестиции. 
Там ресурсът е около 250 млн. 
лв. И по двете направления 
може да се кандидатства за 
високотехнологични иновации 
в земеделието. Има специал-
но разработен продукт за зе-
меделие при малките и сред-
ни предприятия с възможност 
за кредитиране до 2 млн. лв. 

при облекчени условия“, обя-
ви министър Пулев.

По думите му обаче основ-
ният фокус за земеделския 
сектор е сегментът „Дялови 
инвестиции“, където има пет 
фонда, които позволяват ди-
ректна инвестиция в капитала 
на дружеството. „Говорим за 
ресурс от 250 млн. лв. Старти-
ращи компании могат да полу-
чат такъв тип инвестиции в 
размер до 1 млн. евро“, доба-
ви Пулев.

По отношение на възмож-
ностите от Българската банка 
за развитие министърът посо-
чи, че за сектор „Земеделие“ 
има специализирани проду-
кти за лизинг и покупка на 
всякакъв вид техника на мно-
го добри условия за срок от 8 
години, който е нетипичен за 
търговските банки. „Това е дъ-
лъг срок, с който банката цели 
да подпомогне бизнеса във 
високо рисковите сегменти“, 
каза министърът.

„Има пари за иновации в 
земеделието, стотици мили-
они са, и ние вече сме адапти-
рали местната реалност към 
световните трендове за фи-
нансиране на дигитално, ино-
вативно земеделие и стартъпи 
в сектора. Фокусирали сме се 
и вече подобни инструменти 
работят. И разчитаме на рав-
ноправно партньорство меж-
ду държавата и вас като пред-
приемачи“, каза още минис-
тър Пулев. 

Той сам кара скъпите машиниИлия Проданов

Новите машини  
са натъпкани със 
съвременни 
технологии –  
друг въпрос е  
кой колко се 
възползва от тях

Министър Пулев: Има пари за 
модерно дигитално земеделие



Весела ГОРАНОВА

Бургаска област остава на 
четвърто място по население и 
след последното преброяване, 
сочат данните на НСИ. То се 
проведе на 7 септември, а да-
нните от него бяха оповестени 
през тази седмица. 

Цифрите сочат, че населени-
ето на област Бургас към 7 сеп-
тември 2021 г. е 380 286, което 
представлява 5.8% от населе-
нието на страната и нарежда 
областта на 4-то място по брой 
на населението непосредствено 
след областите София (столица), 
Пловдив и Варна. Жените в об-
ластта са 197 053 (51.8%), а мъже-
те - 183 233 (48.2%), или на 1000 
жени се падат 930 мъже.

За десет години между двете 
преброявания от 2011 и 2021 го-
дина то е намаляло с 35 531 души 
или това е е 8,5%.

Намалението на населението 
в резултат на отрицателния ес-
тествен прираст е -19.1 хил., или 
53.8% от общото намаление. Ес-
тественият прираст за всички го-
дини от периода между преброя-
ванията през 2011 и 2021 г. е от-
рицателен, като най-голямо е на-
малението броя на населението 
през 2021 година (-4068 души). Не 
се посочва причината, но това е 
годината, в която се вихреше ко-
вид пандемията и смъртнността 
се оказа твърде висока, а в на-
ционален план от НСИ обявиха, 
че точно тази година смъртност-
та е била по-голяма от времето 
на испанския грип.

Останалите 46.2% от намале-
нието се дължат на вътрешната 
и външната миграция, или броят 
на лицата, напуснали областта 
и страната през периода 2011 - 
2021 година (16.4 хил. души).

Териториално 
разпределение на 
населението

Две руенски села са без жи-
тели, 51% от населението жи-
вее в Бургас. 

Териториалното разпределе-
ние на населението се опреде-
ля както от неговото естестве-
но движение (раждания и уми-
рания) и външната миграция, 
така и от вътрешната миграция 
и промените в административ-
но-териториалното устройство 
на страната.

Към 7 септември 2021 г. насе-
лените места в областта са 250, 
от които 20 града и 230 села. В 
градовете живеят 290 026 души, 
или 76.3%, а в селата – 90 260 
души, или 23.7% от населението 
на областта.

В периода между двете пре-
броявания населението в гра-
довете е намаляло с 21.2 хил., 
или с 6.8%, а в селата с 14.3 
хил. (13.7%).

С население над 10 хил. души 
са пет града в областта (Бур-
гас, Айтос, Карнобат, Помо-
рие и Несебър), в които живе-
ят 64.8% от населението на об-
ластта. Най-малкият град е Ки-
тен (общ. Приморско) с населе-
ние 823, а най-голямото село е 
Равда (общ. Несебър) с населе-
ние 2463 лица. Населените мес-
та без население са 2 и са се-
лата Дюля и Звезда (общ. Руен). 
Най-голям е броят на населени-
те места с население от 1 до 199 
души - 96.

Остават големи и различията 
в броя на населението по общи-
ни. Половината от преброеното 
население на областта (51.7%) 
живее в община Бургас, а най-
малко в община Малко Търново 
- 0.7%. В 4 общини преброеното 
население е под 10 000 души и 
в тях живее 6.9% от население-
то на областта. Три са общините 
с население от 10 000 до 20 000 
души (9.4%), а пет от общини-
те са с население от 20 000 до 
30 000 души (32.0%).

Гъстотата на населението по 
общини варира от 3.4 души на 
кв. км за община Малко Търно-
во до 351.3 души на кв. км в об-
щина Бургас.

Налице е процес  
на демографско 
остаряване 

Продължават да се задълбо-
чават негативните тенденции в 
изменението на възрастовата 
структура на населението. Нали-
це е продължаващ процес на де-
мографско остаряване, който се 
изразява в увеличаване на абсо-
лютния брой и относителния дял 
на населението на възраст 65 и 
повече навършени години.

Процесът на застаряване е 
по-силно изразен сред жените, 
отколкото сред мъжете. Относи-
телният дял на жените на въз-
раст над 65 години е 25.0%, а на 
мъжете - 18.0%. Тази разлика се 
дължи на по-високата смъртност 
сред мъжете и като следствие от 
нея - на по-ниската средна про-
дължителност на живота при 
тях. Броят на мъжете преобла-
дава във възрастите до 54 годи-
ни. След тази възраст се увели-
чават броят и относителният дял 
на жените от общото население 
на областта.

Към 7 септември 2021 г. насе-
лението на 65 и повече навър-
шени години е 82 308 души, или 
21.6% от населението на облас-
тта. Спрямо предходното пре-
брояване населението в тази 
възрастова група се увеличава 
с 15 102, или с 22.5%.

Населението във възрастова-
та група 15 - 64 навършени го-
дини е 239 731 души, или 63.0%. 
Спрямо 2011 намалява с 47 792, 
или с 16.6%.

Делът на най-младото населе-
ние се увеличава от 14.7% през 
2011 г. на 15.3% от общото насе-
ление през 2021 г., но абсолют-
ният брой на населението във 
възрастовата група 0 - 14 нама-
лява от 61 хил. през 2011 г. на 58 
хил. през 2021 г., или с 4.7%. 

В териториален аспект де-
лът на най-възрастното населе-
ние варира от 17.6% за община 
Руен до 37.6% за община Мал-
ко Търново. В общо 9 общини 
този дял е по-голям от средния 
за областта.

Най-висок процент 
млади хора живеят  
в Айтос, Руен, 
Сунгурларе,  
65,7% от активните 
хора са в Руен 

Най-висок е делът на мла-
дото население в общините 
Айтос (17.0%), Руен (16.6%) и 
Сунгурларе (16.2%), а най-ни-

сък е в Малко Търново (11.8%), 
Приморско (13.2%) и Созопол 
(13.6%).

Делът на населението в ак-
тивна възраст (15 - 64) е най-ви-
сок в община Руен - 65.7% от на-
селението на общината. Общо в 
три общини този дял е по-висок 
от средното за областта.

Общият коефициент на въз-
растова зависимост1 за об-
ласт Бургас, изчислен по дан-
ни от Преброяване 2021, e 58.6, 
или на 100 лица във възрасто-
вата група 15 - 64 навършени го-
дини се падат 59 лица под 15 и 
на 65 и повече години. За срав-
нение през 2011 г. това съотно-
шение е било 44.6, или увели-
чението на тежестта на лицата 
в активна възраст продължа-
ва да расте. 

Възпроизводството на тру-
доспособното население се ха-
рактеризира най-добре чрез ко-
ефициента на демографско за-

местване, който показва съот-
ношението между броя на вли-
защите в трудоспособна въз-
раст (15 - 19 г.) и броя на изли-
защите от трудоспособна въз-
раст (60 - 64 г.). По данни от 
Преброяване 2021 този коефи-
циент за област Бургас е 66.6%. 
За сравнение през 2011 г. всеки 
100 лица, излизащи от трудос-
пособна възраст, са били за-
мествани от 74 млади хора.

Тенденцията на застаряване 
на населението води до проме-
ни и в неговата основна въз-
растова структура - под, във 
и над трудоспособна възраст. 
Влияние върху съвкупностите 
на населението във и над тру-
доспособна възраст оказват 
както застаряването на насе-
лението, така и законодател-
ните промени при определяне-
то на възрастовите граници за 
пенсиониране2. За 2021 г. тези 
граници са от 16 до навършва-
нето на 61 години и 8 месеца за 
жените и 64 години и 4 месеца 
за мъжете. 

Населението в трудоспособ-
на възраст към 7 септември 
2021 г. е 224.4 хил. души, или 
59.0% от населението на об-
ластта. Спрямо 2011 г. трудос-
пособното население намаля-
ва с 39.0 хил., или с 14.8%. Мъ-

жете са 116.5 хил., а жените - 
107.9 хил. 

Населението над трудоспо-
собна възраст е 93.6 хил. души, 
или 24.6%, а под трудоспособ-
на възраст - 62.3 хил. души, или 
16.4% от населението на об-
ластта.

700 граждани на ЕС 
предпочели 
градове и села в 
областта

Към 7 септември 2021 г. 98.2% 
от населението на областта е с 
българско гражданство. От тях 
0.4% са с двойно гражданство 
- българско и друго. 

Гражданите на Европейския 
съюз, които пребивават посто-
янно в областта, са 705, или 
0.2% от населението. Преобла-
даващата част от тях са граж-
дани на Германия, Полша и 
Италия.. 

Гражданите на трети страни 
са 6248, или 1.6%, като преоб-
ладават гражданите на Руска-
та федерация,  следват граж-
даните на Украйна, Обединено-
то кралство, Казахстан, Турция, 
Беларус и Армения. Лицата без 
гражданство са 32.

Бургаска област  
на 4-то място в страната по население
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Възрастова структура на населението (източник: НСИ)
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4 За 10 години жителите са намалели с 8,5%

4 51% живеят в община Бургас,  
най-малко в община Малко Търново

4 Положително! Делът на младото 
поколение се увеличава



Максим МОМЧИЛОВ

„Забравен паметник, на кой-
то случайно попаднах на 8 ап-
рил 2016“, пише анонимен ав-
тор. Анонимникът твърди, че с 
малко ровене из Гугъл раз-
брал, че много от плодородни-
те поля са подготвени за таки-
ва чак след пресушаването на 
блата. И наистина е имало Ме-
семврийско блато.

Работниците по пресушава-
нето му на това място обявя-
ват стачка против нечовешки-
те условия. Стачката е успеш-
на на 28 август 1932 г., а през 
социализма е издигнат памет-
никът.

Колкото и да ровиш из Гугъл 
няма да откриеш какво се е 
случило на месемврийската 
стачка. Нито няма да проче-
теш и за печата на стачката, 
нито за стачниците, нито за 
изменниците.

Събирал съм от десетилетия 
материали за стачката и все 
още не съм събрал всичкото 
достатъчно. Ако потърсиш в 
книгата „Кметове на Несебър 
след 1878” през периода от 
07.06. 1932 – 31.05.1934 кмет на 
Месемврия е бил Тома Д. Хри-
стов. Но и от него, и за него 
няма ред за месемврийската 
стачка. Все едно, че събитията 
не са се е състояли. Затова че-
ти, и помни!

Чети, и помни за 
месемврийската стачка!

Вестник „.Бургаски фар” 
– „Работниците по пресушава-
не на Месемврийското блато 
на брой 300 души вчера обя-
виха стачка. Те искат да им се 
изплатят надниците за месец 
и половина, 8 часа работен 
ден, медицинска помощ и др. 
Стачката се ръководи от не-
зависимите професионални 
съюзи“. 15.08.1932

Вестник „Строителен ра-
ботник” – „Въпреки твърде 
смесения състав на работни-
ците: българи, турци, руснаци, 
всички са солидарни и с ви-
сок ентусиазъм заявяват, че 
ще се борят до победа.

Първия ден имаше десети-
на души изменници, но и те 
като видяха, че с постъпката 
си вършат предателство спря-
мо собствените си другари и 
интереси, на 15 август не се 
явиха на работа. Ако господа-
рите продължават да упорст-
ват, ще предявим още иска-
ния. Да живее борбата на ра-
ботниците!“ 20.08.1932

Вестник „Ехо” – „Стачката 
в Месемврия с 1000 лв. стачна 
помощ от ЦК на НРПС до 
Единния фронт на работници-
те. Обявиха поздравително 
писмо:

„Работниците по канала са 
на своя стачен пост. Заедно 
сплотени около своя стачен 
комитет, те с ентусиазъм и ре-
шителна готовност водят бор-
бата. Първото им искане е за 
8-часов работен ден е вече 
прието. На второто искане 
обаче, господарят отговори с 
контраудар. Той не само че 
не се съгласи да изплаща ре-
довните заплати, но иска тях-
ното намаление от 70 на 60 лв. 
Това господарско настъпле-
ние среща непоколебимата 
воля у стачниците за борба до 
пълна победа. Те също така от 
своя страна ще преминат в 
настъпление“. 20.08.1932

Вестник „Ехо” – „Стачната 
вълна бушува. Завчера над 
300 работници по канала в 

Месемврия, вчера 100 коно-
покопачи в Пазарджик, днес 
350 текстилни работници и ра-
ботници в Габрово и в послед-
ния момент повече от 1000 бо-
яджийски работници от Со-
фия встъпили в решителна 
стачна борба с хищниците си 
експлоататори – капиталисти.

В Месемврия обявената от 
300 работници по канала стач-
на борба продължава при 
пълна солидарност, голям ен-
тусиазъм и повишена готов-
ност за борба до победа. 
Стачният комитет, състоящ се 
от 12 работници организира 
стачните събрания, които ста-
ват редовно и се посещават 
масово. За по-голямо сцепле-
ние на стачните редове обра-
зувана е обща кухня.

Господарите са вбесени от 
правилния, стегнат развой на 
стачката. Употребяват най-
мръсни маневри, пускат най-
гадните лъжи, само и само да 
разбият челичените редове 
но стачната борба.“ 
25.08.1932 

Васил Киров – първи се-
кретар на ГК на БКП-Несе-
бър, 1972 г.:

…Най открояваща е дей-
ността на партийната органи-
зация по време на стачката 
на работниците по пресуша-
ване на Месемврийското бла-
то през 1932 година. Жестока-
та експлоатация, мизерните 
условия на работа и ниско за-
плащане предизвикват над 
300 работници да обявят стач-
ка за по-сносни условия на 
труд и заплащане. Тя е орга-
низирана и подпомагана от 
окръжното партийно и синди-
кално ръководство, оглавява-
на от стачен комитет начело с 
Петър Богоев.

Голямо събитие с нацио-
нално значение и подкрепа. 
Получава финансова подкре-
па от синдикалния деец тога-
ва Георги Димитров. Голям 
брой партийни дейци от Несе-
бър са арестувани заради 
подкрепата на стачниците и 
борбата за освобождаване на 
арестуваните.

На постоянно действащите 
митинги членове на партийна-
та организация говорят за 
подкрепа на исканията на 
стачниците. Яна Иванова 
(Лъскова) – студентка, реци-
тира „Червените ескадрони” 
на Смирненски с вълнуващ 
успех.

Стачката продължава 22 
дни и поради устойчивостта 
на стачния комитет, подкре-
пяна от населението в района 
тя завършва с успех и победа 
и се явява школа на партията 
при работата и с трудещите 
се.

За Месемврийската 
стачка през 1932 г.

През периода 1923 - 1933 
България е обхваната от остра 
икономическа криза, която е 
част от световната икономиче-
ска криза, започнала след 
Първата световна война в 
САЩ.

Кризата в България от този 
период е индустриално-аграр-
на и финансова. Тя води до 
увеличаване на безработица-
та, раздвижва народните ма-
си. Нараства влиянието на Ра-
ботническата партия. Страна-
та се залива от мощно стачно 
движение. Неговите вълни 
достигат и до малкия скалист 
полуостров Месемврия, прию-
тил през 1931 - 1932 година 
около 300 работници на рабо-
та по пресушаване на Месем-
врийското блато.

Сред тях са активните кому-
нисти и функционери на Пар-
тията - Атанас Романов и Сте-
фан Николов от София, Петър 
Богоев от Айтос, Григор Драга-
нов от Бургас, както и месем-
врийски комунисти, членове 
на Работническата партия в 
града.

Наред с трудните условия 
на работа, работниците живе-
ят при крайно нехигиенични 
условия, консумират недобро-
качествена храна, лишени са 
от всякаква медицинска по-
мощ. Недоволството сред тях 
непрекъснато расте.

Възстановената през 1931 г. 
партийна организация в града 
със секретар Стефан Стефа-
нов оглавява недоволстващи-
те. Започва се усилена подго-
товка за всеобща стачка. Из-
браният стачен комитет на 6 
август се оглавява от Петър 
Богоев. Сред организацион-

ния актив са: Атанас Романов, 
Димитър Шишманидов, Кольо 
Димитров от Айтос, Недялко 
Пиперков, Григор Драганов, 
Неделчо Казаков, Стефан То-
доров, Ангел Матев, Димитър 
Иванов, Яна Иванова, Стоян 
Кръстев, Владо Китов, Никола 
Димитров.

Стачката избухва на 13 ав-
густ 1932 г. Освен работници-
те, в нея вземат участие бе-
дните граждани и селяни от 
околните села. Последните 
подпомагат стачниците с хра-
нителни продукти, изпращани 
до специалната „кухня за стач-
ниците“.

Стачката по пресушаване 
на Месемврийското блато се 
превръща в обект на внима-
ние от централния печат. Вест-
ниците: „Ехо“, „Бургаски фар“, 
„Строителен работник“, „Един-
ство“ др. дават ежедневна ин-
формация за развоя на стач-
ката. Те разкриват причината 
за избухването й, охарактери-
зират основанията на работ-
ниците, изказват увереност в 
тяхната победа.

ЦС на НРПС подпомага 
стачкуващите с парична по-
мощ. Българи, руснаци и тур-
ци, обединени в един фронт и 
здраво сплотени около своя 
стачен комитет, водят успеш-
но борбата. Искания на стач-
куващите са:

- 8-часов работен ден
- 20 лв. надница за всички
- редовно изплащане
- назначаване лекар на 

предприятието
- приемане на всички стач-

ници на работа и уволнение на 
стачкоизменниците

- унищожаване на марките 
(с които работниците се за-
дължават да пазаруват от ла-
вките на предприемачите) 

- уреждане на осигурителни 
книжки

- 120 лв. надници на работ-
ниците – коняри

- плащане на стачните дни.
Двуседмичната борба на 

стачниците завършва с успех. 
Капиталистите са принудени 
да направят отстъпки и удо-
влетворяват част от исканията 
им. А опитите на полицията да 
потуши този протест остават 
напразни.

След арестуването на част 
от стачния комитет - П. Богоев, 
Я. Попянчев, С. Щерионов и Н. 
Пиперков - ОК на БРП напъл-
ва техните места. В състава на 
стачния комитет са включени: 
Никола Ботушев и Тодор Ради-
чков от Бургас, Яна Иванова 
от Несебър, Йордан Славов, 
Кръстьо Шуплев и Сава Даска-
лов от Поморие.

„Господарите са вбесени от 
правилния, стегнат развой на 
стачката. Употребяват най-
мръсни маневри, пускат най-
гадни лъжи само и само да 
разбият челичените редове на 
стачната борба...“ - съобщава 
в. „Ехо“.

Месемврийската стачка от 
август 1932 г. повдига борче-
ския дух на населението от це-
лия район. Тя укрепва позици-
ите на партийната организа-
ция в града, обогатява я с нов 
значителен опит.

След 50 години  
във в. „Слънчев бряг”

„…Две седмици вече откак 
работниците по пресушаване на 
Месемврийското блато водят 
своята трудна, но славна стачна 
борба. Въпреки полицейския те-
рор, въпреки господарските не-
еднократни закани и маневри, 
стачниците, здраво сплотени 
около своя стачен комитет, са с 
пораснала готовност за борба 
за пълна победа...”

С тази реплика в. „Ехо“ от-
разява преди 50 г. стачката на 
работниците по пресушаване 
на Месемврийското блато. Тях-
ното недоволство е породено 
от тежките условия на работа, 
жестоката експлоатация, ма-
совите заболявания. Стачката 
се организира под ръковод-

ството на Окръжния комитет 
на БРП в Бургас, Околийския 
комитет на БРП в Поморие и 
партийната организация в Ме-
семврия. В нея участват около 
300 работници с различна на-
ционална принадлежност - 
българи, турци и руснаци, до-
шли тук със семействата си от 
всички краища на страната.

Избран е стачен комитет в 
състав: Петър Богоев, Стоян 
Кръстев, Владо Китов, Никола 
Димитров, Григор Драганов. 
Подготовката започва още в 
края на месец май, оформят 
се работническите искания, 
расте влиянието на НРПС.

Стачката избухва на 13 ав-
густ 1932 г. Само след няколко 
дни надделялата работниче-
ска солидарност обединява 
под нейното духовно знаме и 
останалите по-добре осигуре-
ни работници. В съзнанието на 
всички живи участници е запа-
зен споменът за върховия мо-
мент в стачната борба, настъ-
пил на 28 август.

Всички работници с плакати 
и знамена се отправят към 
сборния пункт - квартала. Към 
тях се присъединява и населе-
нието на Месемврия. Вълнува-
що слово на митинга произнася 
Никола Ботушев - член на Ок-
ръжния комитет на БКП в Бур-
гас. Олицетворявайки партий-
ната съвест и комунистическа 
правда, този пламенен радетел 
пленява сърцата на присъства-
щите и донася до тях пламен-
ния зов на партията. Полицията 
не остава равнодушна и арес-
тува част от стачния комитет и 
редови участници - Петър Бого-
ев, Яни Попянчев, Стефан Ще-
рионов, Димитър Шишманидов, 
Неделчо Пиперков.

Израз на създалата се здра-
ва връзка между града и село-
то бяха хранителните проду-
кти, изпратени от съседните 
селища Каменар, Баня, Коша-
рица, Влас и други. Комунис-
тът Георги Иванов от Несебър 
подарява 6 чувала брашно и 
други продукти. Организира 
се обществена стачна кухня, в 
която се подготвя топла храна 
за стачниците.

Месемврийската стачка ста-
ва обект на внимание за цен-
тралния печат. Отзиви публи-
куват вестниците „Ехо“, „Стро-
ителен работник“, „Бургаски 
фар“, „Единство“ и други.

Българи, турци и руснаци, 
обединени в единен фронт и 
здраво сплотени около своя 
стачен комитет, издигат след-
ните изисквания: 8-часов ра-
ботен ден, 20 лв. надница, за 
всички, редовно изплащане, 
назначаване лекар на пред-
приятието, приемане на всич-
ки стачници на работа и увол-
нение на стачкоизменниците, 
унищожаване на марките (с 
които работниците се задъл-
жават ма пазаруват от лавки-
те на предприемачите), уреж-
дане на осигурителни книжки, 
120 лв. надници на работници-
те – коняр, плащане на стачни-
те дни. Двуседмичната борба 
на работниците завършва с 
успех. Предприемачите са 
принудени да направят отстъп-
ки и удовлетворяват част от 
исканията.

Повдигайки борческия дух 
на населението от Месемврий-
ския район, тази стачка бе 
част от общото недоволство 
на работниците, изразено по 
същото време в Айтос, Анхи-
ало, Бургас, Ямбол, Варна, 
Сливен, София, Пловдив, Ха-
сково и други градове на на-
шата страна.

Днес паметникът е занема-
рен. Той е оставен на само-
разрушение дотогава, докато 
не падне и самият камък от 
него.

Месемврийската стачка 
през 1932 година

Стра НИ ца 14 7-10 ОКтОМВрИ 2022
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Анонимен автор твърди, че с малко ровене из Гугъл 
разбрал, че наистина имало Месемврийско блато

Паметникът от години е занемарен и  
обрасъл с бурени (снимка от 03.08.2022 г.)

След откриването на паметника за пресушаването на Месемврийското бла-
то на 28.08.1972 г.

Васил Киров

Ветераните стачници до паметника на Месемврийското блато на 28.08.1982 г.



Георги РУСИНОВ

Волейболният „Дея спорт“ 
съвсем скоро ще стартира 
първото си участие в евро-
пейските клубни турнири. 
Бургазлии направиха силна 
селекция в лятната почивка 
и са готови за началото на 
волейболния сезон. Прези-
дентът на клуба д-р Алексан-
дър Маджуров свика прес-
конференция, за да запоз-
нае медиите и обществе-
ността с амбициите на клу-
ба. С него бяха треньорът на 
отбора Венцислав Симео-
нов, Георги Братоев, нацио-
налите Мартин Иванов и 
Стефан Чавдаров, както и 
италианската звезда Стефа-
но Патриарка. Последните 
двама са част от новите по-
пълнения в клуба.

Според д-р Маджуров та-
зи година отборът е още по-
силен и гладен за успехи. 
Миналата година бургазлии 
направиха изключително си-
лен дебютен сезон в елита, 
като стигнаха до полуфинал 
на плейофите, където отпад-
наха от шампиона „Хебър“. 

„Искаме залата да е пъл-
на за всеки един мач и сме 
си поставили за цел да на-
правим силен маркетинг. 
Клубът има собствен Вайбър 
канал, в който феновете ще 
могат да се информират, 
както и собствено мобилно 
приложение по примера на 
световни грандове. Освен 
това 9 мача от шампионата 
ще бъдат предавани по те-

левизията“, обясни прези-
дентът на клуба.

От „Дея спорт“ подготвят 
и откриване на сезона, ка-
то най-очакван е реваншът 
срещу испанския шампион 
„Лас Палмас“. Първият мач 
е в Испания и е на 12 октом-
ври, докато именитият съ-
перник на бургазлии идва в 
Бургас на 20 октомври за 
втория мач. Началото на се-
зона в „Суперволей“ пък е 
на 16 октомври с домакин-
ски мач срещу „Берое“ (Ста-
ра Загора).

За мача срещу „Лас Пал-
мас“ президентът обеща 
много настроение и изнена-
ди за публиката. Д-р Маджу-
ров добави и че се водят 
преговори първият мач в Ис-
пания също да се излъчи по 
българска телевизия. По от-
ношение на залата прези-
дентът обеща, че ще се тър-
си начин да стане по-дос-
тъпна за хора с уврежда-
ния. 

Макар да заяви, че като 
президент не е поставял це-
ли пред треньора и играчи-
те, д-р Маджуров коменти-
ра, че очаква силно евро-
пейско представяне на клу-
ба, но не изключва и отпа-
дане от много силния испан-
ски шампион. За първен-
ството според него достига-
нето минимум до финал е 
напълно постижимо. 

По негови думи в Бълга-
рия волейболът все още е 
рейтингов спорт и е атрак-
тивен за публиката. В све-

товен мащаб обаче се на-
блюдава отстъпване пред 
футбола и баскетбола. За 
пример той даде, че е мно-
го по-лесно да гледаш по те-
левизиите мачове от Шам-
пионската лига в двата 
спорта, но за волейбола би-
ло доста по-трудно.

Пълната зала пък според 
д-р Маджуров е предпостав-
ка за по-голям интерес от 
страна на младите към во-
лейбола. Той не скри идея-
та си да развива детско-
юношеската школа на клу-
ба, като за целта възнаме-
рява да работи и пряко с 
училищата. Като още по-го-
ляма мечта, макар засега 
неизпълнима, президентът 
посочи наличието на собст-
вена зала на клуба. Според 
него обаче на първо време 
е много по-важно във всеки 
един квартал и комплекс да 
има поне по една добра за-
ла за тренировки. 

Георги Братоев каза, че в 
Бургас се чувства като във 
втори дом, тъй като от ня-
колко години е в морския 
град. Волейболистът изтък-
на, че подкрепя виждания-
та на президента на клуба и 
че много малко хора все 
още мислят като него. 

„За мен е важно този от-
бор да е сред водещите в 
България“, добави Братоев.

Той също коментира дейст-
вителността с детско-юно-
шеските школи и посочи, че 
именно заради това играчи-
те в „Дея спорт“ трябва да 

са пример за младите. 
Треньорът Венцислав Си-

меонов каза, че подготовка-
та е протекла добре, но е 
имало и проблеми от здра-
вословно и друго естество. 

„Нашето първенство стра-
да от това, че е едно от по-
следните стартиращи в Ев-
ропа, а тази година европей-
ските турнири започват по-
рано. Направихме няколко 
контроли и може да се ка-
же, че сме готови на около 
70%. Това за европейските 
мачове. За първенството 
има достатъчно време дока-
то стигнем до плейофите.

Интерес от страна на ме-
диите имаше и към изклю-
чително класното попълне-
ние – Стефано Патриарка. 
Италианецът е екснационал 
и е постигнал много във во-
лейбола. Заяви, че откакто 

е дошъл в Бургас преди 2 
месеца, много е харесал 
града.

„Всичко е фантастично - 
както в града, така и в отбо-
ра. Адаптирах се бързо в 
един силен клуб, с който ис-
кам да печеля трофеи“, за-
яви Патриарка.

Другата нова звезда на 
клуба – националът Стефан 
Чавдаров на свой ред ко-
ментира, че тази година от-
борът много му е харесал, 
както и че като малък е гле-
дал треньора Венцислав Си-
меонов, който е един от най-
великите ни играчи в исто-
рията на спорта у нас. 

„Интересно ми беше ка-
къв ще е и като треньор, за-
това приех да играя под не-
гово ръководство“, добави 
Чавдаров и уточни, че е 
имал и други оферти, но ги 

отказал. 
Мартин Иванов също из-

каза подкрепата си за рабо-
тата на президента д-р Ма-
джуров. Като друг фактор и 
той да избере „Дея спорт“ 
е, че в клуба има доста при-
ятели, с които няма търпе-
ние да играе заедно. 

Не на последно място д-р 
Маджуров коментира и 
евентуален женски отбор на 
клуба. Според него това мо-
же да е възможно, ако ус-
пеят да се привлекат някол-
ко жени, тъй като в школа-
та на клуба има добри мо-
мичета. Проблемът обаче 
според него е, че към жен-
ския волейбол няма голям 
интерес, нямало и състеза-
тели. Малкото клубове, кои-
то имат женски отбори, иг-
раели с момичета от школи-
те. 
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Ватерполистите от КВТ „Арена 
Бургас“ заеха четвърто място на 
международния турнир „Бургас и 
морето“ в памет на Кольо Петров - 
Джонбул.

Състезанието, което беше за юно-
ши до 15 години, се проведе през 
уикенда на плувен комплекс „Парк 
Арена ОЗК“. Участваха 7 отбора от 
Румъния, Молдова и България. Ор-
ганизатор беше КВТ „Арена Бургас“ 

с подкрепата на „Сидоренко Хол-
динг“ АД и Община Бургас.

Мачовете бяха всеки срещу  
всеки. Челната тройка оформиха  
КПС „Варна“, „Комодор“ Варна и 
„Стяуа“ Букурещ.

Капитанът на класиралия се на 
четвърто място „Арена Бургас“ - 
Мартин Иванов, заслужи приза за 
най-полезен играч на турнира.

Ватерполисти завоюваха 
четвърто място на турнир

Чф

„Дея спорт“ с амбиции минимум за финал 
в първенството и силно европейско участие

ВОЛЕЙБОЛ

„Черноморски фар“

„Черноморец“ не успя да 
победи като домакин „Карно-
бат“. В мач от X кръг на Тре-
та лига – Югоизток съперни-
ците не стигнаха до гол, за-
вършвайки 0:0. „Акулите“ оп-
ределено могат да съжаляват, 
че не грабнаха трите точки, 
след като пропуснаха куп по-
ложения, включително и дуз-
па. За бургазлии това бе пър-
ви мач от първенството, кой-
то се игра на стадиона в Дол-
но Езерово. 

Първото полувреме преми-
на при равностойна игра. И 
двата отбора имаха добри 
възможности за гол, от които 
обаче не се възползваха.

През втората част „Черно-
морец“ имаше тотално пре-
възходство, но пропусна куп 
положения. В 68-ата минута 
имаше спорно положение в 
наказателното поле на гости-
те, но главният съдия Марио 
Генчев не отсъди дузпа.

120 секунди по-късно кар-
нобатлии останаха с човек по-
малко. Митко Стойков удари 
футболист на „Черноморец“ 
без топка, за което получи ди-

ректен червен картон.
В 73-ата минута Милен Та-

нев с глава прати топката в 
мрежата на гостите. Попаде-
нието обаче бе отменено за-
ради засада.

В 80-ата минута Стилиян 
Станчев игра с ръка в собст-
веното си наказателно поле 

и този път Генчев отсъди 11-
метров наказателен удар. Шу-
тът от бялата точка на Милен 
Танев обаче бе спасен от Ро-
ман Васенев.

До края на мача „акулите“ 
упражниха тотален натиск, 
който обаче не доведе до та-
ка желаната победа.

Регионалното дерби –  
без победител и изтървана дузпа „Черноморски фар“

На Световното първен-
ство по шотокан карате-до, 
провело се в Карлови ва-
ри, Чехия, Теодора Тодоро-
ва завоюва две вицешам-
пионски титли в дисципли-
ната асай рю ката и отбор-
но ката MIX. Като част от 
националния отбор тя спе-
чели и бронзов медал на ку-
мите. В най-оспорваната 
категория „Мастерс“, къде-
то всяка държава излъчва 
по един от най-добрите си 
състезатели, Теодора спе-
чели още един бронзов ме-
дал в дисциплините ката и 
кумите.

„Това е най-успешната го-
дина за състезателката от 
карате клуб „Ронин“ – Бур-
гас и националния ни от-
бор!“, коментира нейният 
треньор сенсей Иван Тодо-
ров (пети дан).

Освен постиженията на 
Световното първенство в 
Чехия, Теодора спечели два 
сребърни и един бронзов 
медал на Европейско пър-
венство по карате в Субо-
тица, Сърбия. За поредна 
година тя е и национален 
шампион по шотокан кара-
те-до и в трите дисциплини, 
в които се състезава.

Бургаска гордост спечели 
4 медала на Световно 
първенство по шотокан

ФУтБОЛ

Президентът на клуба д-р Александър 
Маджуров иска залата да е пълна всеки мач



„Черноморски фар“

За любителите на вечни-
те песни, вълнували мело-
маните преди десетилетия 
и продължаващи да звучат 
актуално и днес, е създа-
ден новият проект на Дър-
жавна опера – Бургас – 
„Златните песни от "Злат-
ният Орфей", който е фес-
тивал емблема на световно 
ниво, на чиято сцена в ку-
рортен комплекс Слънчев 
бряг своето достойно мяс-
то в съкровищницата на съ-
временната българска му-
зика са заслужили неза-
бравими песенни заглавия, 
част от които ще прозвучат 
и на 7 октомври от 19 часа 
в залата на Бургаската опе-
ра. Обичани от представи-
телите на всички поколения 
песни ще бъдат изпълнени 
от безспорните любимци на 
публиката Орлин Горанов 
и Маргарита Хранова, кои-
то ще бъдат солисти на ор-
кестъра на Държавна опе-
ра – Бургас.

Вълнуващият концерт-
спектакъл ще бъде под пал-

ката на маестро Левон Ма-
нукян, който е автор и на 
оркестрациите на извест-
ните песни. Идеята, ориги-
налният сценарий и мулти-
медията, която е като до-
бавъчен визуално-емоци-
онален елемент към кон-
церта, са дело на Юлия 
Манукян. 

По време на летния се-
зон на Държавна опера – 
Бургас бе премиерата на 
друг успешен проект на 
тандема Левон и Юлия Ма-
нукян: „Мориконе – киното 
в ноти“, който бе предста-
вен с голям успех в рамки-
те на Бургаските музикални 
празници „Емил Чакъров“ и 
в турне в редица български 
градове. Друг техен проект, 
радващ се на дълъг сцени-
чен живот по родните сце-
ни, в който прекрасните из-
пълнители Орлин Горанов 
и Маргарита Хранова пеят 
известни песни от българ-
ски филми, е „Обичам бъл-
гарската музика“. 

Очаква се новият музи-
кално-театрален проект, 
както го определя самият 

маестро Левон Манукян, да 
се превърне отново в хит, 
който ще намери своето 
достойно място на българ-
ската сцена. Добрите тра-
диции, приемствеността в 
изкуството, подплатени с 
професионализъм и уваже-
ние към еталоните от ми-
налото, са гаранция за то-
пъл емоционален прием от 
страна на публиката. 

Ето и някои от песните, 
които ще прозвучат на 7 
октомври в залата на Опе-
рата: „Заклинание", "Дел-
фините", "Песен моя, обич 
моя", "Повей, ветре", "На-
дежда", "Джулия", "Се ла 
ви", "Нека да е лято", "За-
къснели срещи", "Една бъл-
гарска роза", "Хора и ули-
ци", "Бяла тишина" и др.

Подарете си една неза-
бравима емоционална ве-
чер под знака на качест-
веното родно изкуство, из-
пълнено от култови певци, 
с чудесен диригент и ор-
кестранти!

За фестивала „Златни-
ят Орфей“: Международен 
фестивал за поп музика, 
провеждан в периода 1965 
– 1999 г., е сред най-попу-
лярните и реномирани фес-
тивали за популярна музи-
ка в Европа. Многократно 
е удостояван с дипломи и 
награди от Международ-
ната организация на музи-
калните фестивали (FIDOF). 
Спомага за популяризира-
нето на българската поп 
песен зад граница, тъй ка-

то по регламента на Меж-
дународния конкурс за из-
пълнители участниците из-
пълняват по две песни, ка-
то едната задължително 
е от български автор. За 
голямата популярност на 
„Златният Орфей“ в стра-
ната спомагат редица фак-
тори: неговото провежда-
не се излъчва директно по 
Националната телевизия и 
се превръща в празник на 
популярната музика; орга-
низаторите полагат макси-
мални усилия за визуално-
то въздействие чрез моде-
рен дизайн на сцената и 
залата; канени са и взи-
мат участие под формата 
на самостоятелни рецита-
ли редица международно 
известни имена от жанра; 
изпълненията са на живо, 
със забележителното учас-
тие на Естрадно-симфо-
ничния оркестър на Коми-
тета за телевизия и радио 
под диригентството на Ви-
ли Казасян и на култовия 
оркестър „Балкантон“ под 
диригентството на Димитър 
Ганев; като беквокал са из-
ползвани най-популярни-
те в България вокални гру-
пи: „До-ре-ми-фа“, „Студио 
В“, „Тоника“, „Тоника СВ“, 
„Трик“ и др.

Билети за концерта 
“Златните песни от „Злат-
ният Орфей“ можете да за-
купите на касата на Опера-
та, каса „Часовника“ (пред 
хотел „България“), както и в 
мрежите на Eventim.
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в бургас

Култови места от Бург

Орлин Горанов и Маргарита Хранова 
представят песни от „Златният Орфей“

Дядо Никанор 
благослови новия клип 

на Валентин Велчев
Певецът снима изгубената песен на 
Тончо Русев и Недялко Йорданов  

в Църногорския манастир

В ПЕТЪК

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

за РЕКЛаМа
056 82 54 35, 0878 424 698

Под палката на маестро Левон Манукян 
в залата на Операта ще прозвучат 
обичани хитове в нов аранжимент 

Дарена КАМЕНА

Култовият бургаски 
изпълнител Руси Русев, 
известен на поколения 
с песни като „На Бурга-
ската гара“ и „Курназ 
момиче“ и още много, 
запя на руски. Преди 
дни самият той пусна 
в социалната мрежа: 
„Позволих си да напра-
вя кавър на песента на 
Ирина Круг и Алексей 
Брянцев – „Заходи ко 
мне во сне“. С уваже-
ние и респект към тях-
ното изкуство! Поздрав 
за всички приятели!“.

В интерес на истина-
та култовата руска пе-
сен звучи прекрасно и 
в този необичаен дует 
между рускиня и бъл-
гарин, просто защото 
той е талантлив бур-
газлия.

Руси Русев запя на руски

За съжаление, празникът на квартал 
„Меден рудник“ тази година съвпадна с 
ураганната буря, която причини големи 
материални щети в Бургас. Тогава отбе-
лязването бе прекъснато в разгара си.

Но жителите на комплекса не се отказ-
ват от традицията и пренасрочиха отмене-
ните събития за тази събота, 8 октомври. 
Главен двигател отново е Народно чита-
лище "Паисий Хилендарски 1928”. Пома-
гат родолюбиви местни жители и Общи-
на Бургас.

Организаторите са подготвили интерес-
на програма. През целия ден ще можете 
да се насладите на вкусна храна и раз-
влечения за децата, а от 17 ч. започват на-
диграване на самодейни групи, гайдарски 
изпълнения и фолклорен концерт.

Всеки е добре дошъл. Избраното мяс-
то е кръстовището на улиците „Коопера-
тор“ и „Петрова нива“. За този уикенд 
метеоролозите не предвиждат неприят-
ни изненади.

Мерак за празник  
в „Меден рудник“

И след бурята 
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